
همزمان با سفر قریب الوقوع پمپئو به 
بیت المقدس 

تحرکات مشکوک
 رژیم صهیونیستی  

مایک پمپئــو، وزیر امور خارجه آمریــکا، بار دیگر 
تحرکات دیپلماتیک خود را از ســر گرفته است. او 
در اولین ســفر خارجی خود بعــد از فروکش کردن 
بحــران بیماری کرونا، به زودی عازم بیت المقدس 
خواهد شــد. مورگان اورتاگوس، سخنگوی وزارت 
خارجه آمریکا، با صدور بیانیه ای از ســفر پمپئو به 
اســرائیل در چهارشــنبه آینده خبر داد و گفت: »او 
بــا بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر و بنــی گانتز، 
رئیس کنســت )پارلمان( در بیــت المقدس دیدار 
خواهــد کرد و تلاش های اســرائیل و آمریکا برای 
مقابله با همه گیری کووید-19 و همچنین مسائل 
امنیتــی منطقــه ای مرتبط با نفوذ شــرور ایران را 
بررسی خواهد کرد.«ســفر پمپئو با مراسم تحلیف 
دولت جدید رژیم صهیونیســتی به رهبری بنیامین 
نتانیاهو، همزمان خواهد بود. پس از ســه انتخابات 
غیرقاطع، نتانیاهو بالاخره با گانتز بر ســر تشکیل 
دولت ائتلافی به توافق رسید. طبق این توافق، گانتز 
منصب جدید »نخست وزیر جایگزین« را به عهده 

خواهد گرفت...

بدون خرید بلیت اینترنتی به پایانه ها 
مراجعه نکنید!

حذف پدیده
 دلالی

تا چندی پیــش پایانه بزرگ اتوبوس های برون شــهری 
مشهد، به عنوان دومین کلانشهر کشور با معضلاتی چون 
دلالی بلیت، جارچی ها و تاخیــر حرکت اتوبوس ها و عدم 
نظم اقتصادی در تهیه بلیت های ســفرهای بین شــهری 
روبرو بود که بر اساس وعده مسئولان قرار بر مرتفع کردن 
این مشکلات شد.مرداد ماه سال گذشته بود که شهرداری 
مشــهد قول داد تا ســه ماه دیگر ســاختار ناکارآمد پایانه 

مسافربری امام رضا)ع( در این شهر را با هدف...

معاون وزیر راه و شهرسازی مصوبه ستاد 
کرونا را لازم الاجرا می داند؛

دو ماه با 
مستاجران

علیعسگری:

 عادل
 باز می گردد

حاجمیرزایی:

تکلیف سال تحصیلی 
جاری را روشن می کنیم

تحلیل روز

گزارش ویژه

در این شماره می خوانید

2

6

3

4

7

لَهُ  أَنِيسَ  لا  مَنْ  أَنِيسَ  يَا 
شب يک  پشتوانه  به  سالی 
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یک فعال سیاسی اصول گرا گفت: ما باید در سیاست های 
کشور به ویژه سیاست خارجی، نحوه ارتباطات و تعاملات 
با دنیا تجدیدنظرهایی داشــته باشیم چرا که نمی توانیم 

یک کشور منزوی باشیم که ارتباطی با دنیا ندارد.
به گزارش صبح امروز به نقل ایســنا، جواد آرین منش در 
خصوص عملکرد دولت دوم روحانی در آســتانه سومین 
ســالگرد پیــروزی در انتخابات ریاســت جمهوری)29 
اردیبهشــت ماه( اظهار کرد: ارزیابی عملکرد هر دولتی 
را باید متناســب با شــرایط زمانی و مکانــی، ابزارها و 
امکانات، شرایط داخلی و بین المللی سنجید و در مجموع 
شاخص های مختلفی را مدنظر قرار داد تا از دایره انصاف 

خارج نشد.
وی ادامه داد: یکی از معیارهای مناســب برای ارزیابی 
میزان موفقیت دولت ها به نظر من برنامه ای اســت که 
هر دولتــی در آغاز کار خود ارائه می کند، مثلا برنامه ای 
که دولت ها بــرای گرفتن رای اعتماد در مجلس مطرح 

می کنند، می تواند یک شاخص برای ارزیابی باشد.
این فعــال اصول گرا تصریح کــرد: در دولت اول آقای 
روحانــی اقداماتی مانند کنترل و کاهــش نرخ تورم از 
حدود ۴۰ درصد به حدود ۱۰ درصد یا میزان توجهی که 
به عرصه بهداشــت و درمان و تسهیلات رایگانی که در 
این زمینه ارائه می شد، از جمله اقدامات موفق دولت اول 

آقای روحانی به شمار می رفت.
آرین منش در مورد عملکرد دولت دوازدهم خاطرنشــان 
کــرد: در دولت دوم آقای روحانی بــا وجود اینکه همه 
دولتمردان به دنبال این بوده اند که توفیقاتی به دســت 
بیاورند اما برخی عوامــل داخلی و بین المللی موانعی بر 
ســر راه دولت بوده اند که شاید بتوان آن ها را در توجیه 
ناکامی ها مدنظر قــرار داد به عنوان مثال خروج آمریکا 
از برجام و به دنبال آن عدم همکاری های اتحادیه اروپا 
طبیعتــا در تضعیف برنامه های دولت موثر بوده اســت، 
همچنین حــوادث غیر مترقبه و حــوادث طبیعی مانند 
سیل و زلزله و اخیرا کرونا نیز در عدم دستیابی دولت به 
اهداف خود تاثیرگذار بوده است. حذف درآمدهای نفتی 
از محاسبات نیز خود یکی از این عوامل به شمار می آید.
وی افــزود: یکــی از محورهای اساســی برنامه ای که 
توســط آقای روحانی ارائه شــد، کنترل تورم بوده، در 
آغاز دولــت دوم نرخ تورم حــدود ۱۰، ۱2 درصد بوده 
اســت و اکنون به بالای ۴۰ درصد رســیده است و این 
تورم لجام گســیخته در همه زمینه ها مشاهده می شود.

این فعــال اصول گرا اضافه کرد: اکنــون قیمت خودرو، 
ســکه و ارز از مواردی هستند که در این سال ها افزایش 
چشــم گیری داشته اند. این ها شــاخص هایی هستند که 
نشــان دهنده کاهش قدرت پول ملی، افزایش تورم و به 
تبع آن افزایش نارضایتی های اجتماعی می باشند. اقشار 
محروم، کارمندان دولت و حقوق بگیران واقعا دیگر قادر 
به ادامه زندگی نیســتند و مستاصل شده اند و کسی هم 
فریاد آن هــا را نمی شــنود.آرین منش در خصوص عدم 
تحقــق برنامه های دولت افــزود: نقدینگی از ۵۰۰ هزار 
میلیارد تومان، چهار برابر افزایش پیدا کرده اســت و به 
دو تریلیون تومان رســیده است. مشــکلاتی مانند فقر، 
فساد، تبعیض، اشــتغال، رفاه اجتماعی و حقوق زنان از 

موضوعاتی بــوده که آقای روحانی طبق چیزی که خود 
اعلام کــرده بودند، قرار بوده به آن ها بپردازد و وضعیت 
آن ها را ســامان می داد، در مجموع حوزه  اقتصاد به طور 

مشخص نشان دهنده ناکامی های فزاینده دولت است.
افزایش آسیب های اجتماعی

وی در مــورد عدم توجه به حوزه هــای اجتماعی گفت: 
بــه حوزه های اجتماعی مانند فقر، اعتیاد و فســاد اصلا 
پرداخته نمی شود یعنی نه رسانه ها به آن اعتنا و توجهی 
دارند و نــه از دغدغه های اولیه مردم تلقی می شــود و 
از کنار آن عبور می کنند. آســیب های اجتماعی در زمان 

دولت آقای روحانی به شدت رو به افزایش بوده است.
این فعال اصول گرا اضافه کرد: حوزه های فرهنگی تقریبا 
تعطیل هســتند یعنی هیچ گونــه حمایتی از فعالیت های 
فرهنگــی و هنری صورت نمی گیــرد و چون مردم غم 
معاش دارند، موضوعات فرهنگی کاملا به حاشــیه رانده 
شده است.آرین منش در مورد اقدامات مثبت دولت عنوان 
کرد: دولت کارهای خوبی نیز انجام داده اســت که باید 
به آن ها توجه شــود به عنوان مثال مســاله موسســات 
مالــی و اعتباری و صندوق های قرض الحســنه که هر 
کدام ورشکســت می شــدند و صدها نفر معترض را به 
دنبال داشــتند، به هر حال در این دولت به یک صورتی 
ساماندهی شد و آرامشــی برقرار شد، در کنار این رونق 
بورس در کشــور نیز اتفاق خوبی بوده اســت که طبیعتا 

دولت هم در این رونق بی تاثیر نبوده است.
وی تاکیــد کرد: اگر بخواهیم در مجموع ارزیابی کنیم و 
از مردم نظرســنجی شود، می توان متوجه شد که میزان 
نارضایتی ها فوق العاده در جامعه افزایش پیدا کرده است 
و بنابرایــن دولت، دولت موفقی از نــگاه مردم ارزیابی 

نمی شود.
دولت ها در ناکامی به دنبال فرافکنی هستند

این فعال اصول گرا در خصوص بیان بهانه هایی از سوی 
دولتمردان درخصوص ناکامی های خود بیان کرد: تقریبا 
تمام دولت ها به طور کلی در ناکامی ها و عدم موفقیت ها 
به دنبال فرافکنــی و توجیه می گردند. اگر قدرتمندترین 
کشــورهای دنیا را هم در نظر بگیریم شرایط به همین 
صورت اســت، به عنوان مثــال در آمریکا با ریاســت 
جمهوری آقــای ترامپ اوضاع داخلی قدری بهم ریخته 
است و مردم ناراضی هستند بلافاصله آقای ترامپ کشور 
چین یا سازمان ملل یا سازمان بهداشت جهانی را مقصر 
می داند بنابراین این فرافکنی در همه دولت ها وجود دارد 

و دولت  ما هم از این مساله مستثنی نیست.
آرین منــش اضافه کــرد: دولت ما اکنون بــرای توجیه 
ناکامی ها اگر به چیزی متوسل شود قاعدتا خواهد گفت 
که به عنوان مثال نفت از اقتصاد کشــور حذف شــده یا 
برجام به نوعی مخدوش شده است و آمریکا از آن خارج 
شده است. این مسائل درست است اما پاسخ این مساله 
این اســت که دولت و آقای رییس جمهور این شــرایط 

را می دانستند.
وی با تاکید بر اینکه ما نباید همه تخم مرغ های خودمان 
را در ســبد برجام می گذاشــتیم، افزود: باید احتمالات و 
ســناریوهای مختلف را در نظر گرفــت که اگر یک راه 
بسته شــد راه های دیگری باید گشوده شود. اگر اقتصاد 

ما دچار مشکل شد باز هم تعدادی از کشورها هستند که 
به دنبال توسعه روابط اقتصادی با ما هستند و باید آن ها 

را جایگزین کنیم.
این فعال سیاســی اصول گرا اضافه کــرد: در مجموع با 
همین شرایط کشــور اســت که افراد داوطلب ریاست 
جمهوری و نمایندگی مجلس یا هر مســوولیت دیگر با 
اختیارات مشــخص قانونی می شــوند. افراد برنامه ارائه 
می کنند اما کارنامه منطبق با برنامه های ارائه شده نیست 
بنابراین به نظر من برآیند و نتیجه این اســت که مردم 
عموما از عملکرد دولتمردان و حاکمیت رضایت ندارند و 

با مشکلات جدی مواجه هستند.
طبقه متوسط جامعه در ۱۰ سال اخیر فقیرتر شده 

است
آرین منش در مورد وضعیت صحنه سیاسی کشور تصریح 
کرد: ما بــا یک نظام دو قطبــی و دو جریان اصول گرا 
و صلاح طلــب مواجه هســتیم که معمولا هر هشــت 
ســال یکبار دولت ها و مجالس بین آنها دست به دست 
می شــود، مردم وضع موجود کــه در اختیار یک جریان 
سیاسی است نمی پذیرند و به امید اینکه اوضاع تغییر کند 
و جریان رقیب که منتقد دولت است، بیاید و اداره امور را 
در دست بگیرد و اوضاع بهتر شود اما متاسفانه این دست 
به دست شدن ها هیچ گاه مردم را به اهداف شان نرسانده 
و به نوعی مردم از دســت به دست شدن و اصول گرا و 

اصلاح طلب شدن ها خسته شده اند.
این نماینده پیشــین مجلس با تاکیــد بر اینکه دولت ها 
باید بتوانند به مطالبات مردم در حد معقول پاسخ بدهند، 
افزود: بدین صورت که فقر مطلق ریشه کن شود و طبقه 
فقیر و پایین به طبقه متوســط ارتقا پیدا کنند، حال آنکه 
اکنون برعکس می شــود و طبقه متوسط جامعه در این 

حدود ۱۰ سال اخیر فقیرتر شده اند.
وی افــزود: در این ایــام ماه مبارک رمضان مشــاهده 
می شود که گروه های بســیار زیادی بسته های حمایتی 
تهیه می کنند که این کار بســیار خوبی است اما از یک 
طرف دیگر و با نگاهی دیگر اینکه میلیون ها نفر در این 
کشور فقیر هستند و محتاج دریافت این بسته ها هستند 
مساله مطلوبی نیست و این شاخصی برای گسترش فقر 

در جامعه است.
جریان اصولگرا با شعارهای توخالی به جایی نمی رسد

این فعال سیاســی اصول گرا خاطرنشــان کرد: با توجه 
بــه عدم موفقیت جریان اعتــدال و اصلاحات که با هم 
مشترکا دولت را در دســت داشتند و عدم رضایت مردم 
از آن ها طبیعتا پیش بینی می شــود که دولت آینده یک 
دولــت اصول گرا خواهد بود. اگــر آن دولت اصول گرا با 
همین فرمان و با همین شعارهای توخالی و بلندپروازانه 
و دست نیافتنی وارد میدان شــود به نتیجه ای نمی رسد 
کما اینکه تا کنون معمولا به همین صورت بوده اســت 
چنان که هر کــدام از کاندیداهــا وارد صحنه انتخابات 
می شوند یک سیاه نمایی نسبت به گذشته ارائه می کنند 
که وضعیت گذشته تیره و تار است و ما می خواهیم آن را 
گلستان کنیم و مردمی که امیدوار هستند به این جریان 
رای می دهند و هر ســال می بینند کــه وضعیت آن ها 

نسبت به گذشته بدتر شده است.

اگر دولت تلاش کند مردم امیدوار می شوند
آرین منــش اضافه کرد: ما اگر نظــام حزبی که در دنیا 
رایج است، داشته باشیم جریان هایی که می خواهند برای 
آینده اداره امور را در دســت بگیرند، مطالعه می کنند و 
برنامه تدویــن می کنند و واقعیت های جامعه را به مردم 
بیان و متناســب با آن ها عمل می کنند. مردم هم زمانی 
کــه ببینند یک دولتی واقعا تلاش می کند قدرشناســی 

می کنند و امیدوار می شوند.
وی عنــوان کرد: کاهــش نرخ مشــارکت در انتخابات 
گذشــته مجلس یک فاجعه بود که از کنار آن گذشتیم 
و هیج کس هم بــه آن نپرداخت، هیچ مجموعه علمی 
و دانشــگاهی هم علل و عوامــل آن را مورد کنکاش و 
بررســی قرار نداد در حالی کــه حتما باید به عنوان یک 
مســاله مورد مطالعه قــرار بگیرد و علــل و عوامل آن 
شناســایی شــود و در جهت رفع آن ها یعنی بالا بردن 

ضریب اعتماد مردم به حاکمیت تلاش شود.
قهر مردم با صندوق های رای باعث سست شدن 

پایه های نظام می شود
ایــن فعال اصول گــرا تاکید کرد: بزرگ ترین ســرمایه 
نظام جمهوری اســلامی مردم هستند بدین صورت که 
اســاس بر سه رکن اســلام، جمهوریت و مردم بنا شده 
اســت، اگر حضور مردم در صحنه های مختلف از جنگ 
گرفته تا راهپیمایی ها نبود، نظام جمهوری  اسلامی معنا 
نداشــت. اگر اعتماد مردم از حاکمیت سلب شود و مردم 
با صندوق های اخذ رای قهر کنند در واقع پایه های نظام 
سست شده است و بنابراین باید در این زمینه ها فکر کرد 

و تمهیدات لازم را اندیشید.
آرین منش در مورد راهکارهای آینده سیاسی کشور بیان 
کرد: در سیاســت های کشــور به ویژه سیاست خارجی، 
نحوه ارتباطات و تعاملات بــا دنیا باید تجدیدنظرهایی 
داشــته باشــیم چرا که ما نمی توانیم یک کشور منزوی 
باشــیم که ارتباطی بــا دنیا ندارد. اقتصاد، سیاســت و 
فرهنگ جهان در هم تنیده شــده اســت و این ماجرای 
فراگیر شــدن کرونا نشــان می دهد که دنیا به صورت 
یک دهکده کوچک اســت و ارتباطات چنان گســترده 
شده است که همه با هم مشــترک المنافع هستند حال 
ما در چنین شــرایطی چگونه می توانیــم بگوییم که به 
همسایه های خود کاری نداریم، با عربستان نمی خواهیم 
ارتباط داشته باشــیم و با اروپایی ها کاری نداریم، برجام 
کاغذ پاره ای بیش نیســت و تحریم ها هم اثری ندارد؟ 

این ها واقعیت های جامعه نیست.
وی افزود: ما باید واقعیت ها را شناسایی کنیم وچنان که 
همه کشورها به دنبال منافع خود هستند باید ببینیم که 
چگونه می توانیم منافع خودمان را تامین کنیم و ضریب 

رضایتمندی مردم را افزایش دهیم.
این فعال سیاســی اصول گرا خاطرنشان کرد: ما در این 
کشــور صدها دانشگاه، دانشمند برجســته، اقتصاددان، 
جامعه شناس و بســیاری از اندیشمندان دیگر داریم که 
می توانند به حاکمیت کمک کنند اما منزوی هســتند و 
از آن هــا و به عبارتی از ظرفیت دانشــگاه ها برای رفع 
چالش ها و افزایش رضایت مندی مردم اســتفاده مناسب 

صورت نمی گیرد.

آرین منش: باید در تعاملات مان با دنیا تجدیدنظر کنیم
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در نشست فرمانداران شهرستان ها با استاندار خراسان رضوی مطرح شد؛
تاکید بر تفویض اختیارات بیشتر به فرمانداران 

در گردهمایــی یک روزه فرمانداران شهرســتان های خراســان رضــوی با برگزاری 
کمیسیون های چهارگانه به ریاست معاونان استاندار، دغدغه ها و نقطه نظرات فرمانداران 

در حوزه های مسئولیتی بررسی شد.
نشســت فرمانداران با استاندار خراسان رضوی در پایان گردهمایی یک روزه فرمانداران 
شهرستان ها برگزار شد، دبیران کمیسیون های چهارگانه، جمع بندی جلسات کمیسیون 

متبوع خود را ارائه کردند.
فرمانداران شهرستان های خراسان رضوی از صبح دوشنبه در قالب ۴ کمیسیون امنیتی، 
سیاســی و اجتماعی؛ عمرانی؛ اقتصادی و منابع انســانی، پشتیبانی به ریاست معاونین 

استانداری تشکیل جلسه دادند و مسائل و مباحث مختلفی را بررسی کرده بودند.
فرماندار مشهد و دبیر کمیسیون امنیتی، سیاسی و اجتماعی با تاکید بر لزوم توجه بیش تر 
به ظرفیت احزاب، دانشجویان، زنان و جوانان در حل موضوعات مختلف استانی گفت: 
متأســفانه انتخاب مدیران شهرستانی و ســفر مدیران کل به شهرستان ها، بعضا بدون 
هماهنگی با فرمانداران صورت می گیرد درحالی که طبق قانون نباید اینگونه باشــد و 

توجیهات لازم در این خصوص صورت گیرد.
محمدرضا هاشمی ادامه داد: وحدت رویه در حوزه ارتباط با منتخبین و افزایش مطالبات 
مردم، تســریع در تعیین تکلیف برخی شهرســتان های جدیدالتاسیس، پاسخ گویی و 
پیگیری مطالبــات کارگران، توجه ویژه به مرز و اتباع خارجی و مبارزه با آســیب های 

اجتماعی از دیگر دغدغه های این کمیسیون می باشد.
فرماندار بینالود و دبیر کمیســیون عمرانی، تفویض اختیــارات بیش تر به فرمانداران را 
مهم ترین خواســته این کمیســیون عنوان کرد و افزود:  نیاز است تا با تنفیذ اختیارات، 
کارهای اجرایی به مدیران و کارشناسان در صف محول شود و مدیریت و نظارت عالیه 

نیز از طرف استانداری صورت گیرد.
به گفته حســن حســینی، عدم آموزش دهیاران، تسهیل صدور مجوزها، تعیین تکلیف 
اراضی خارج از محدوده و کمربندی های تبدیل شده به اتوبان های بین شهری و تقویت 

نیروهای فنی در فرمانداری ها از دیگر خواسته های این کمیسیون است.
حســین سنجرانی فرماندار خواف و دبیر کمیسیون اقتصادی نیز با تاکید بر لزوم تلاش 
برای رفع آســیب های وارد شــده به واحدهای تولیدی بر اثر شیوع بیماری کرونا افزود: 
الگوی مثلث توسعه اقتصادی فرهنگی با جدیت در شهرستان ها درحال اجراست و برای 

تقویت آن باید همه توان خود را به کار بگیریم.
امان الله خدمتگزار فرماندار خوشــاب و دبیر کمیسیون منابع انسانی و پشتیبانی هم از 
کاهش تمایل کار در مناطق کمتر توســعه یافته گفت و افزود:  لازم است تا مشوق های 

مختلف برای کارمندان در دستور کار قرار گیرد.
برگزاری دوره آموزشــی برای نیروهای جدید، دریافت مجوز برای اســتخدام نیروهای 
بومی، برگزاری جلسات به صورت منطقه ای و ایجاد سازوکار لازم در سطح فرمانداری 
برای جابه جایی نیروی جایگزین از دیگر خواســته های خدمتگــزار به عنوان نماینده 

کمیسیون منابع انسانی و پشتیبانی بود.
در ادامه نشســت فرمانداران شهرستانها با استاندار خراســان رضوی، معاونان استاندار 

دیدگاه ها و جمع بندی کمیسیون های چهارگانه را ارائه کردند.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری خراســان رضوی با تقدیر از زحمات 
فرمانداران طی ســال گذشته به ویژه در حوزه های انتخابات، مباحث امنیتی و مقابله با 
کرونا، بر رعایت و نظارت 102 پروتکل بهداشتی ابلاغی از سوی ستاد مقابله با بیماری 
کرونا تاکید کرد و گفت: با توجه به شــرایط اقتصادی خدمت رسانی و افزایش دغدغه 

معیشتی، مدیریت ردیف های بودجه و صرفه جویی از اولویت های فرمانداران است.
حســن جعفری بر بهره گیری از مشارکت خیرین و نیکوکاران در قالب تهیه بسته های 
معیشتی و تکمیل طرح های نیمه تمام تاکید کرد و افزود: در حوزه تاب آوری اجتماعی، 
برای جهش تولید و تعیین تکلیف معتادان متجاهر باید برنامه ریزی منسجم صورت گیرد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری خراســان رضوی هم کمک به بنگاه های 
اقتصادی، اجرای الگوی مثلث توســعه اقتصادی و فرهنگی و اشــتغال سه هزار نفر را 
مهم ترین دستاوردهای سال گذشــته اعلام کرد و افزود:  سال گذشته بیش ترین خرید 
گندم در ســطح کشور از آن خراسان رضوی بود و توانستیم 55 هزار شغل جدید ایجاد 

کنیم.
علی رسولیان با اشاره به این که خراسان رضوی از نظر شاخص فلاکت جزو سه استان 
برتر کشــور است، گفت: در سال جاری مثلث توسعه اقتصادی و فرهنگی، هماهنگی با 
معین های اقتصادی و بهبود فضای کســب و کار از جمله مهم ترین اولویت های استان 

به شمار می رود.
معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری خراســان رضوی نیز از آمادگی کامل برای 
تفویــض اختیارات حوزه عمرانی به فرمانداران و مدیران گفت و افزود: تقویت نیروهای 

فنی باید مطابق مجوزهای ابلاغی صورت گیرد.
احمد یزدان پناه از تهیه طرح جامع پسماند روستایی خبر داد و گفت: نظارت و پیگیری 
طرح همیاران، توســعه پســت بانک، برگزاری جلسات شــورای همتا و هیئت تطبیق 

شهرستان و واگذاری طرح های نیمه تمام باید در دستور کار فرمانداران قرار گیرد.
معاون توســعه مدیریت و منابع اســتانداری خراسان رضوی نیز در این جلسه از تجهیز 
فرمانداری ها به خودرو در ســال گذشــته خبر داد و افزود:  امســال بــا اولویت تجهیز، 

سیستم های الکترونیکی تازه ای در اختیار فرمانداری ها قرار خواهد گرفت.

همزمان با سفر قریب الوقوع پمپئو به بیت المقدس 

تحرکات مشکوک رژیم صهیونیستی  
وزیر  پمپئــو،  مایــک 
امور خارجــه آمریکا، 
تحرکات  دیگــر  بار 
را  خود  دیپلماتیــک 
از ســر گرفته است. او 
در اولین ســفر خارجی 
خــود بعــد از فروکش 
بیماری  کردن بحــران 
کرونا، بــه زودی عازم 
خواهد  المقــدس  بیت 
شد. مورگان اورتاگوس، 
سخنگوی وزارت خارجه آمریکا، با صدور 
بیانیــه ای از ســفر پمپئو به اســرائیل در 
چهارشــنبه آینده خبــر داد و گفت: »او با 
بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر و بنی گانتز، 
رئیس کنســت )پارلمان( در بیت المقدس 
دیدار خواهد کرد و تلاش های اســرائیل 
و آمریــکا بــرای مقابله با همــه گیری 
کوویــد-19 و همچنین مســائل امنیتی 
منطقــه ای مرتبط با نفوذ شــرور ایران را 

بررسی خواهد کرد.«
ســفر پمپئو با مراسم تحلیف دولت جدید 
رژیم صهیونیســتی به رهبــری بنیامین 
نتانیاهــو، همزمــان خواهد بــود. پس از 
ســه انتخابات غیرقاطع، نتانیاهو بالاخره 
با گانتز بر سر تشــکیل دولت ائتلافی به 
توافق رسید. طبق این توافق، گانتز منصب 
جدید »نخست وزیر جایگزین« را به عهده 
خواهــد گرفت و بعــد از 18 ماه منصبش 
را بــا نتانیاهو مبادله خواهــد کرد. دولت 
اضطــراری نتانیاهو و گانتــز روی بحران 
کرونــا تمرکــز خواهد کرد، امــا در عین 
از  نتانیاهو طرح تصرف بخش هایی  حال، 
کرانــه باختری را پیش می برد. طرحی که 
با مخالفت سرســخت فلسطینی ها و سایر 
کشــور ها به جز آمریکا مواجه شده است. 
یکی از محور های ســفر پمپئــو، گفتگو 
درباره همین طرح اســت. اما سفر پمپئو 
محور دیگری دارد که رسانه های اسرائیلی 
آن را برجســته می کننــد و آن، مقابله با 
ایران اســت. دیوید شنکر، دســتیار وزیر 
امور خارجــه آمریکا در امور خاور نزدیک، 
اعلام کرده موضوع نفوذ ایران در سوریه 
از محور های گفتگو ها خواهد بود. شــنکر 
در پاسخ به ســوال روزنامه العربی الجدید 
گفته گفتگو های پمپئو با اسرائیلی ها شامل 

ایران در سراســر منظقه  »فعالیت هــای 
می شود نه فقط در سوریه.«

با شیوع کرونا در ایران، دستگاه دیپلماسی 
این کشــور کارزار دیپلماتیک گسترده ای 
بــرای رفع تحریم هــای آمریکا به دلایل 
بشردوستانه به راه انداخت. دولت ایران به 
صراحت اعلام کرد که تحریم های آمریکا 
علیه ایران مانع از مبارزه موثر این کشور با 
ویروس جدید کرونا )کووید-19( می شود. 
امــا با وجود اینکه آمریکا با رفع یا کاهش 
این  نکــرد،  موافقت  ایــران  تحریم های 
کارزار رژیم صهیونیســتی را نگران کرد و 
در نتیجه، برای ناکام گذاشتن آن دست به 
کار شد. به نحوی که حتی در اوج بحران 
کرونا، زمانی که اسرائیل درگیر بازگرداندن 
توریست های اسرائیلی به داخل و به دست 
آوردن ونتیلاتور و تجهیزات آزمایش کرونا 
بود، موضوع ایــران در راس اولویت های 
وزارت خارجه اســرائیل باقی ماند. کارزار 
ایران برای رفع تحریم ها، اهمیت موضوع 
ایــران را بــرای رژیم صهیونیســتی دو 
چنــدان کرد. روزنامه اســرائیلی هاآرتص 
در گزارشی با اشــاره به این اهمیت فوق 
العاده، اعــلام کرد که اســرائیل نه فقط 
برای جلوگیــری از رفع تحریم های ایران 
به دلایل بشردوســتانه در ســطح جهان 
دست به کار شد، بلکه کارزار دیگری برای 
غیرقانونی اعلام کردن حزب الله لبنان در 
جهان به راه انداخت. دیپلمات های بلندپایه 
اســرائیلی به هاآرتص گفتــه اند که پیام 
اصلی اسرائیل به کشور ها این بود که باید 
سیاست اعمال فشار حداکثری علیه ایران 
را در دوران کرونــا حفظ کرد. هاآرتص با 
بیــان اینکه ایران به تعدادی از کشــور ها 
شده اش  توقیف  پول های  آزادسازی  برای 
فشار می آورد، نوشــت: »اما دیپلمات های 
اسرائیلی در این کشور ها این پیام را منتقل 
می کنند که ایران در حــال بهره برداری 
از بحــران ویــروس )کرونــا( جهت رفع 

تحریم ها است.«
به گفتــه این روزنامه، اســرائیل به دقت 
تلاش هــای ایــران بــرای آزادســازی 
پول هایش در لوکزامبــورگ را رصد کرد 
و در ابتدا به نظر می رســید تلاش ها برای 
جلوگیــری از انتقــال ایــن پول ها موفق 
خواهد شد، اما متعاقبا تصمیم جلوگیری از 

انتقال این پول ها تغییر کرد.
تلاش هــای رژیــم صهیونیســتی برای 
جلوگیــری از کاهش تحریم ها علیه ایران 
در حالی شدت می گیرد که برخی محافل 
اســرائیلی اذعان می کننــد این تحریم ها 
باعث اختلال در رونــد واردات تجهیزات 
پزشــکی از سوی ایران می شــوند. دکتر 
راز زیمیت، پژوهشــگر مســائل ایران در 
انســتیتوی مطالعات امنیــت ملی در تل 
بــه هاآرتص گفت: »هیچ شــکی  آویو، 
نیســت که بــه رغم معافیــت تجهیزات 
پزشــکی از تحریم ها، ایران در دستیابی 
به این تجهیزات دشواری هایی دارد. چون 
بانک ها و شــرکت ها بــه خاطر نگرانی از 
درگیر شــدن با آمریکایی ها، کار را برای 

ایران دشوار می کنند.«
به مــوازات تلاش هــای دیپلماتیک علیه 
ایران، اســرائیل تهدیدات نظامی را علیه 
این کشــور تشــدید کرده است. همزمان 

با انتشــار گزارش هایی از ســوی محافل 
رســانه ای اســرائیلی درباره آغــاز خروج 
نیرو های نظامی ایران از ســوریه، نفتالی 
بنت، وزیر دفاع اسرائیل، لفاظی های خود 
علیه ایران را بیشتر کرد. وی اخیرا تهدید 
کرده که تا زمان خروج ایران از ســوریه، 
اســرائیل حملات به این کشــور را ادامه 
خواهــد داد. بنت با بیان اینکه ایران »باید 
سوریه را ترک کند« افزود: »آنها، به اندازه 
کافی در داخل مشکلاتی از قبیل ویروس 

کرونا و اقتصاد در حال فروپاشی دارند.«
در کنار ایــن تهدیدات، منابع رســانه ای 
اسرائیلی از طرح جدید رژیم صهیونیستی 
سخن می گویند. روزنامه فرامنطقه ای رای 
الیوم با اســتناد به گزارشی در شبکه 12 
تلویزیون اسرائیل، از جلسه بسیار محرمانه 
کابینه امنیتی اسرائیل در پنجشنبه گذشته 
خبر داد. بنیامین نتنیاهو به همه وزرایی که 
در این جلسه حضور داشته اند دستور داده 

که جزئیات جلسه را افشا نکنند. این شبکه 
مدعی شد که تصمیم ســازان در منطقه 
و خــارج از آن، ظاهرا بــرای یک اتفاق 
اســتراتژیک بزرگ برنامه ریزی می کنند. 
به گفته رای الیوم ایــن اتفاق، به وضوح 
به عملیات نظامــی علیه ایران، حزب الله 
و سوریه اشاره می کند. عبدالباری عطوان، 
سردبیر رای الیوم، در سرمقاله این روزنامه، 
ســفر پمپئو به اســرائیل را در راســتای 
همین عملیات دانست و نوشت که هدف 
غیرعلنی ســفر پمپئو به اسرائیل، پیگیری 
طرح اســتراتژیکی است که اسرائیلی ها و 
آمریکایی ها به مدت یک ســال روی آن 
کار می کننــد و اجرای آن به خاطر بحران 
سیاســی در اســرائیل به تاخیر افتاد. این 
طرح ممکن است متضمن تجاوز به محور 
مقاومت، ســوریه، ایران و خصوصا حزب 
الله در آســتانه انتخابات ریاست جمهوری 

آینده آمریکا باشد.

خبر

منابع رسانه ای اسرائیلی از طرح جدید رژیم صهیونیستی سخن می گویند. روزنامه فرامنطقه ای رای الیوم 
با استناد به گزارشی در شبکه 12 تلویزیون اسرائیل، از جلسه بسیار محرمانه کابینه امنیتی اسرائیل در 
پنجشنبه گذشته خبر داد. بنیامین نتنیاهو به همه وزرایی که در این جلسه حضور داشته اند دستور داده 

که جزئیات جلسه را افشا نکنند. این شبکه مدعی شد که تصمیم سازان در منطقه و خارج از آن، ظاهرا برای 
یک اتفاق استراتژیک بزرگ برنامه ریزی می کنند. به گفته رای الیوم این اتفاق، به وضوح به عملیات 

نظامی علیه ایران، حزب الله و سوریه اشاره می کند

,,

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  
فاقد سند رســمی . برابر رای شماره 139860306021000977 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردسکن تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی خانم مریم زرین فرزند رسول به شماره شناسنامه 79 صادره از بردسکن درششدانگ 
یکباب ساختمان به مســاحت2۴2/68 متر مربع قسمتی ازپلاک 1597 وتمامی پلاک 1596 فرعی از۴ 
اصلی واقع درخراســان رضوی بخش۴ بردســکن خریداری از مالک رسمی ورثه کاظم جنیدی پلاک 
1597و  ورثه ابراهیم عاشوری پلاک 1596 محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشــخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/2/2۴ 
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/3/8

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

مفقودی
 برگ ســبز و ســند کمپانــی خودرو ســواری پرایــد مــدل 1385 به شــماره پلاک
 823 ص 72 ایران  7۴شــماره موتور 16۴6298 شماره شاسی S1۴12285910798 به 

نام محمود اسحاقی مقدم ایل بیگی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.

مفقودی
برگ سبز کاری نوع نیمه یدک تانکر حمل سوخت سیستم ایران کاوه مدل 138۴ به شماره 
 G73NE015135WH پلاک 562 ع 22 ایران ۴2 شماره موتور 000000 شماره شاسی

مربوط به ابراهیم ابراهیمی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط میباشد.
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دلایل عزل وزیر صمت
عضو هیات رئیســه کمیســیون صنایع و 
معادن مجلــس درباره علل برکناری وزیر 
صنعت، معــدن و تجارت توضیحاتی ارائه 

کرد.
بــه گــزارش صبح امــروز و بــه نقل از 
خبرگــزاری خانه ملت، عبــدالله رضیان 
درباره عزل وزیر صنعت، معدن و تجارت، 
گفت: عملکرد آقای رحمانی در صنعت و 

توســعه زیرساخت های معدنی با توجه به شــرایط کنونی و آسیب های ناشی از نبود 
منابع مالی مناســب بود، برخی، نابسامانی بازار خودرو و صنعت خودروسازی را دلیل 
برکناری وزیر صمت می دانند اما باید به این نکته نیز توجه شــود که ساماندهی این 
بازار از دســت وزارت صنعت نیز خارج شــده و به دلیل تولید پایین خودروسازان  و 

تقاضای بسیار بازار شرایط کنونی رقم خورده است.
نماینده مردم ســوادکوه، جویبار و قائمشهر در مجلس شورای اسلامی درباره برخی 
صحبت هــا مبنی بر اینکه رحمانی توانایی کافی برای وزارت نداشــت، افزود: اگرچه 
تحصیلات آقای رحمانی با حوزه مسئولیت وی مرتبط نبود اما ایشان به دلیل سال ها 
حضور در کمیسیون صنایع و معادن مجلس از تجارب و دانش مناسب برخوردار بود، 

از سوی دیگر انسان سالمی بوده و بر خلاف سایر افراد از حاشیه به دور بود.
نماینــده مردم در مجلس دهم با بیان اینکه نمی توان انتظار داشــت که با شــرایط 
کنونــی فرد در منصب وزارت معجزه کند، اضافه کرد: آقای رحمانی همواره بر تامین 
نقدینگی مورد نیاز واحدهای تولیدی تاکید داشــت اما بانک ها برای تحقق این مهم 

همکاری نمی کردند.
وزارت صمت تلاشی برای انتزاع وزارت بازرگانی نکرد

وی درباره انتشــار خبرهایی مبنی بر اینکه وزارت صنعــت با انتزاع وزارت بازرگانی 
مخالــف بوده و این مخالفت موجب عزل وی شــده، تصریح کرد: آقای رحمانی در 
هیچ یک از جلســات صحبتی مبنی بر مخالفت با تفکیک وزارت بازرگانی نداشــت، 
زیرا تصمیم نهایی در این باره با مجلس بود و وزیر صمت نیز تســلطی بر نمایندگان 

نداشته و هر نماینده با استدلال شخصی خود به این طرح رای داد.
عضو هیئت رئیســه کمیسیون صنایع و معادن مجلس شــورای اسلامی ادامه داد: 
اگرچــه وزارت صمت صحبتی درباره مخالفت با انتزاع وزارت بازرگانی نداشــت اما 
تلاشــی نیز برای تصویب آن انجام نــداد که این موضوع در تصمیم دولت، مبنی بر 
برکناری آقای رحمانی بی تأثیر نبود، شاید دولت انتظار داشت وزارت صمت با تشریح 

ضرورت تفکیک، نمایندگان را به موافقت با این طرح ترغیب کند.

 کاهش  ۲۰ درصدی مصرف لبنیات 
در ماه رمضان

رییس اتحادیه صنف برنج و عمده فروشــان موادغذایی مشهد گفت: مصرف لبنیات 
در ماه رمضان 20 درصد کاهش داشته است.

حســین شرف زاده در گفت وگو با ایســنا، در خصوص تاثیر شیوع ویروس کرونا در 
مصرف لبنیات اظهار کرد: در ابتدای شــیوع ویروس مصــرف لبنیات کمی کاهش 
داشــت، اما پس از این که وزارت بهداشت اعلام کرد استفاده از لبنیات مقاومت بدن 
را افزایش می دهد، کاهش مصرف آن جبران شــد. در حال حاضر کرونا تاثیر چندانی 
در اســتفاده مردم از لبنیات نداشته است، اما در ماه رمضان مصرف لبنیات مردم 20 

درصد کاهش داشته است.
وی افــزود: در بخش صادرات نیز 15 تا 20 درصد بــه خصوص در خامه های تک 
نفره که به کشــور عراق صادر می شد کاهش داشته ایم. پس از ماه رمضان، وضعیت 

صادرات بهتر خواهد شد و به روند معمول خود بازخواهد گشت.
رییس اتحادیه عمده فروشان موادغذایی مشهد در خصوص میزان تغییر قیمت اقلام 
در ماه رمضان خاطرنشان کرد: به ســبب کاهش مصرف و صادرات اقلام، تولیدات 
به همان میزان کاهش داشته اســت، اما افزایش قیمتی نداشته ایم. در فروردین ماه 
قیمت برخی از اقلام کمی کاهش داشــت، اما در حــال حاضر قیمت اقلام با اوایل 

اسفند تفاوتی ندارد.
شــرف زاده عنوان کرد: با توجه به کاهش تولید و صادرات کارخانه جات لبنی، شــیر 

خریداری شده از دامداران با صادرات شیرخشک جبران شده است.

ساماندهی خانه های خالی، بازار اجاره 
مسکن را سامان می دهد

عضو کمیســیون عمران مجلس گفت: شــفاف ســازی اطلاعات مســاکن موجب 
می شــود که ســازمان امور مالیاتی بتوانــد به راحتی خانه های خالی از ســکنه را 
شناســایی و از مالکان مالیات دریافت کند، به نظر می رســد با تحقق این مســئله، 
 مالــک ترجیه می دهد که به جای پرداخت مالیات، مســکن خود را به مســتأجران 

واگذار کند.
به گزارش صبح امــروز و به نقل از خبرگزاری خانه ملت، یوناتن بت کلیا با انتقاد از 
وضعیت نگران کننده بازار اجاره مســکن، گفت: متأسفانه قیمت اجاره مسکن روز به 
روز در حال افزایش اســت و این مسئله نگرانی های بسیاری را برای خانوارها ایجاد 
کرده اســت، به ویژه آنکه به تدریج در حال نزدیک شدن به فصل تابستان به عنوان 

زمان نقل و انتقالات اجاره هستیم.
افزایش چشمگیر اجاره مسکن در کشور به ویژه کلانشهرها

نماینده آشوریان در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: افزایش چشمگیر اجاره مسکن 
در کشور به ویژه کلانشــهرهایی مانند تهران موجب شده که خانوارهای کم درآمد 
برای تأمین مسکن مورد نظرشان مناطق پایین تر شهر را جست وجو کرده و مسکن 

اجاره کنند.
وی گفت: به نظر من با توجه به نزدیک بودن فصل نقل و انتقالات مستأجران دو راه 
کار اساســی وجود دارد، نخست اینکه دولت به سرعت واحدهای باقی مانده مسکن 
مهر را تکمیل و در اختیار خریداران قرار دهد، این مســئله می تواند مشکل مسکن 

بخشی از خانوارهای کم درآمد را رفع کند.
ضرورت ساماندهی خانه های خالی در کشور

بــت کلیا ادامه داد: یکی دیگر از راه کارهای اثرگذار و مهم، ســاماندهی خانه های 
خالی اســت، وزارت راه و شهرسازی خوشبختانه سامانه جامع املاک را طراحی و در 
اختیار ســازمان امور مالیاتی قرار داد، امیدواریم هر چه سریع تر این سامانه عملیاتی 
شده و اطلاعات مساکن به صورت گسترده در اختیار سازمان امور مالیاتی قرار گیرد.

وی گفت: شــفاف سازی اطلاعات مساکن موجب می شود که سازمان امور مالیاتی 
بتواند به راحتی خانه های خالی از ســکنه را شناســایی و از مالکان مالیات دریافت 
کند، به نظر می رسد با تحقق این مسئله، مالک ترجیه می دهد که به جای پرداخت 

مالیات، مسکن خود را به مستأجران واگذار کند.
عضو کمیسیون عمران مجلس ادامه داد: قطعا با ساماندهی خانه های خالی از سکنه، 
میزان عرضه مســکن اســتیجاری در بازار افزایش یافته و تبعا قیمت این مساکن به 

سمت تعادل هدایت خواهد شد.

خبر

واگذاری باقیمانده سهام 
دولت در بورس

معــاون وزیر امور اقتصادی و دارایــی، گفت: دولت با هدف 
مردمی کــردن اقتصاد، باقی مانده ســهام خــود در بانک ها، 
بیمه ها، پالایشــگاه ها، فــولاد و خودروســازی را در قالب 
صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله ETF به مردم واگذار 
می کند.عباس معمارنژاد در نشست شورای اطلاع رسانی این 
وزارتخانه، اظهارکرد: اگر دولت قصد تامین کســری بودجه 
خود از طریق این واگذاری ها را داشت از روش های بلوکی با 
20 درصد افزایش قیمت مندرج در تابلوی بورس و یا عرضه 

تدریجی ســهام در بازار بورس اســتفاده می کرد.وی افزود: 
دولت با هدف انتفاع همه مردم از این ســهام، عرضه آن به 
صورت صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله را در دستور 
کار خــود قــرار داد.معاون امور بانکی، بیمه و شــرکت های 
دولتــی ویژگی های این صندوق را کاهش ریســک، قیمت 
قابــل رقابت )قیمت فروش واحد هــای صندوق حداقل 30 
درصد زیر قیمــت فعلی تابلوی بازار بــورس(، امکان خرید 
واحدهای این صندوق برای هــر ایرانی و بدون محدودیت 

سنی، مردمی کردن اقتصاد و کسب منفعت برای همه مردم 
و فرهنگ سازی در زمینه بورس عنوان کرد.معمارنژاد با اشاره 
به قیمت سهام برخی بانک ها و بیمه های عرضه شده در این 
صندوق و مقایسه آن با قیمت فعلی این سهام در بازار بورس، 
گفت: مبنای تعیین قیمت های سهام درنظر گرفته شده برای 
واگذاری به صندوق  سرمایه گذاری etf متوسط 30 روز قبل 
از فراخوان واگذاری اســت که بسیار پایین تر از قیمت های 

فعلی خواهد بود.

معاون وزیر راه و شهرسازی مصوبه ستاد کرونا را لازم الاجرا می داند؛

دو ماه با مستاجران
وزیر راه و شهرسازی با تاکید بر اینکه 
مصوبه ســتاد ملی کرونا در خصوص 
تمدید 2 ماهه قرارداد مستاجران لازم 
الاجراســت، گفت: از سازندگان حرفه 
ای دارای پــروژه های تکمیلی و نیمه 
تمام دعوت می شــود تا در طرح اقدام 

ملی مسکن مشارکت کنند.
به گــزارش صبح امروز و بــه نقل از 
اقتصادآنلایــن، محمــد اســلامی در 
خصــوص طرح اقدام ملی مســکن، و 
شهرســازی  و  راه  وزارت  برنامه ریزی 
برای خانــه دار کردن اقشــار مختلف 
جامعه، گفت: وزارت راه و شهرســازی 
علاوه بر تامین مسکن برای دهک های 
۴ تــا 7  که شــامل ۴00 هــزار واحد 
مســکونی اســت، چندین تفاهم نامه 
از جمله فرهنگیان،  برای جامعه هدف 
مســلح  نیروهای  کارکنان  و  کارگران 
برنامه ریزی کرده است که این تفاهم 
نامــه نیــز مجموعا 500 هــزار واحد 

مسکونی را شامل می شود.
وزیر راه و شهرســازی ادامــه داد: در 
نظر اســت تا در حدود 500 هزار واحد 
مســکونی اقشــار هدف جامعه ساخته 
شــود که در این تفاهم نامه ها جامعه 
شــاغلان و بازنشستگان فرهنگیان در 
تفاهم بــا وزارت آمــوزش و پرورش، 
جامعه شاغلان و بازنشستگان کارگری 
در تفاهم بــا وزارت کار، تعاون و رفاه 
اجتماعــی، و دیگری با وزارت دفاع  و 
پشــتیبانی نیروهای مســلح خانه دار 

می شوند.  
عضو کابینه دولت دوازدهم ویژگی بارز 
طرح اقدام ملی مســکن را، شناسایی 
دقیق جامعه هدف و نیازمند مســکن 
و همچنین احداث مســکن در اراضی 
و زمین های دارای زیرســاخت عنوان 
کرد و توضیــح داد: اراضی طرح اقدام 
ملی مسکن اراضی در محدوده شهرها 
اراضی هســتند کــه دارای  بــوده و 
همچنین  هستند.  لازم  زیرساخت های 
در طــرح اقدام ملی تــلاش کردیم تا 
جامعه هدف را بشناســیم و متناسب با 
جامعه هدف، برنامــه ریزی کنیم تا با 
پروژه هایی مواجه نشــویم که سازنده 

بسازد و متقاضی نداشته باشد.
اسلامی با اشاره به اینکه ثبت نام طرح 
اقدام ملی مســکن در دو مرحله انجام 

شــد، اعلام کــرد: در مرحله اول 230 
هــزار متقاضی ثبت نام کردند که 130 
هزار نفر واجد شــرایط تشخیص داده 
شــدند. در عین حال با توجه به اینکه 
در مرحله اول ثبــت نام مردم گله مند 
بودند که ســایت ثبت نــام طرح اقدام 
ملی مســکن زود بسته شــده است و 
مردم امکان ثبت نام ندارند،  درمرحله 
دوم این مشــکل برطرف شد و افرادی 
که متقاضی مسکن بودند توانستند در 
زمان مقرر همگی ثبت نام انجام دهند 
تا بعدا غربالگری شوند. هدف ما از ثبت 
نام این بود که به میزانی که زمین تهیه 

کرده بودیم ثبت نام انجام شود.
ثبت نام مرحله دوم ملی مسکن به 

شیوه اینترنتی
وی یادآور شد: مرحله دوم ثبت نام طرح 
اقدام ملی مسکن به دلیل بحران کرونا، 
به دو شــیوه اینترنتی و پیامکی انجام 
شــد. هم اکنون تعــداد ثبت نامی های 
مرحله اول و دوم هم از طریق ســامانه 
اینترنتی و سامانه پیامکی، یک میلیون 
و 600 هزار نفر شــده اســت. در واقع 
متقاضیــان واقعی مســکن زمان لازم 
داشــتند که برای مسکن خود ثبت نام 

کنند.
به گفته اسلامی، در این فرآیند برآورد 
این است که 800 هزار نفر واجد شرایط 
دریافت مســکن ملی هســتند که این 
تعداد متقاضی دریافت مسکن ملی  در 

برنامه دریافت مسکن قرار گرفته اند.
اسلامی یادآور شــد: برای طرح اقدام 

ملی مســکن در شــهرهای گوناگون، 
است  متفاوتی طراحی شده  روش های 
برای برخی اراضی به شــکل گروهی 
تحویل متقاضیان واجد شرایط می شود. 
این دسته از متقاضیان به سازمان های 
نظام مهندســی و بنیاد مسکن انقلاب 
اســلامی مرتبط می شــوند و در تهیه 
نقشــه و مصالح آنها را یاری می کند. 
این شــیوه همانند برنامه ریزی هایی 
است که در نواحی سیل زده و زلزله زده 
توسط بنیاد مسکن انجام می شود. این 
دسته از متقاضیان در عرض یکسال و 
حداکثر دو سال با هدایت بنیاد مسکن 
را احداث می  واحدهای مسکونی خود 

کنند.
وی گفت:  بخشی از اقدام ملی مسکن 
با محوریت بنیاد مسکن در حال انجام 
است که در برخی از شهرها شروع شده 

است و ادامه خواهد یافت.
وزیر راه و شهرســازی شــیوه احداث 
مسکن ملی را در شهرهای جدید اعلام 
کرد و گفت: طرح اقدام ملی مســکن 
در شــهرهای جدید توسط پیمانکاران، 
سازندگان و شرکت هایی که با وزارت 
راه و شهرســازی مشــارکت کرده اند 
و پــروژه ها را می ســازند در توافق با 
ســازندگان انجام می شود و سازندگان 

خود کار را دنبال می کنند.
اســلامی نوع ســوم طرح اقدام ملی 
مسکن را پروژه های مشارکتی عنوان 
کرد و گفت: نوع ســوم پــروژه های 

مشــارکتی برای اقشاری است که می 
خواهند واحدهای خود را بزرگتر کنند. 
برای آنها قراردادهای مشارکتی تعریف 

شده است.
کلنگ زنی طرح ملی مسکن برای 

فرهنگیان
وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه 
طرح اقدام ملی مسکن برای فرهنگیان 
کلنگ زنی شــده اســت، گفت: هفته 
گذشــته در اجرای تفاهم نامه با وزارت 
آموزش و پرورش، فــاز اول طرح که 
احداث بیش از 1۴ هزار واحد مســکن 
فرهنگیان اســت، آغاز شد. تفاهم نامه 
مشــترک وزارت راه و شهرســازی با 
وزارت آمــوزش و پرورش احداث 170 
هزار واحد مسکونی طی دو سال است 
که اســامی از ســوی وزارت آموزش 
و پــرورش به وزارت راه اعلام شــد و 
از بین اســامی اعلام شــده، 75 هزار 
نفر واجد شــرایط شــناخته شدند.وی 
خاطرنشان کرد: جامعه هدف شناسایی، 
شــرایط فراهــم و تســهیلات بانکی 
توسط شــورای پول و اعتبار به اجرای 
این طرح اختصاص یافته اســت. امید 
اســت با مجموع شــرایطی که فراهم 
شــده و مشــارکت مــردم، متقاضیان 
واقعی مسکن صاحب خانه شوند و این 
برطرف شود.اسلامی همچنین  دغدغه 
در خصــوص بازار اجاره و مســتاجران 
نیز اعلام کرد: هفته پیش ســتاد ملی 
تصویب کــرد تا مهلت اجاره واحدهای 

مســتاجرانی که اســفند و فروردین به 
اتمام می رســیده اســت تمدید شده و 
مدت بســته بودن بنگاه های مشاوره 
املاک در دوران بحران کرونا، به مدت 
قرارداد مســتاجران اضافه شــود. این 
مصوبه ابلاغ شــده و لازم الاجراست.

وزیــر راه و شهرســازی تصریح کرد: 
بنگاه های معاملاتی و شــوراهای حل 
اختلاف به مصوبــه کرونا در خصوص 
تمدید دو ماهه قرارداد مستاجران توجه 

و برای اجرای آن اقدام کنند.
وی با تاکید بر اینکه مصوبات شورای 
ملی کرونا حکــم قانون را دارد و لازم 
الاجراست، گفت: بنگاه های معاملاتی 
و شــوراهای حل اختلاف، اجازه ندهند 
تا اختلافات بین مردم ایجاد شــود. از 
مالکان و مســتاجران نیز درخواســت 
داریم تا در شــرایط بحران کرونا با هم 
تفاهم کنند تا نیاز به اســباب کشــی 
نباشد و قراردادها با تفاهم تمدید شود.  
اســلامی یادآور شد: از همه سازندگان 
حرفه ای و افراد دارای واحدهای تمام 
شــده و نیمه کاره دعوت کرده ایم تا 
به طرح اقدام ملی مســکن بپیوندند و 
واحدهــای خود را تکمیــل کرده و به 
اقدام ملی مســکن  متقاضیان طــرح 
تحویــل دهند. بــرای این دســته از 
ســازندگان بعد از تحویل پروژه ها به 
متقاضیــان اقدام ملی بــار دیگر زمین 
برای ساخت واحدهای جدید تخصیص 

خواهد یافت.

پس از هفته ها دیروز بورس روند ریزشــی را در پیش گرفته است و این افُت شاخص به علت 
اصلاح قیمت ها در این بازار است.

بــه گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، امروز شــاخص کل بورس با افُت 25 هزار  و ۴87 
واحدی وارد کانال یک میلیون و 22 هزار واحدی شد.

 همه شــاخص های بورس اوراق بهادار با افت همراه اســت. شاخص قیمت )وزنی-
ارزشــی( با افت 6778 واحدی به عدد 271 هزار و 863 واحد رسید. نمادهای صنایع 

پتروشــیمی خلیج فارس، گسترش نفت و گاز پارسیان و ملی صنایع مس ایران بیشتر 
تاثیر را در افت شاخص دارد.

نماد بانک ملت که در طی معاملات این هفته با رشــد مواجه بود امروز شــاهد کاهش قیمت 
بود، بانک تجارت و ملی صنایع مس ایران از پربیننده های بازار بودند.

بیشــترین حجم معاملات به ترتیب مربوط به نمادهای معادن ۴72 میلیون ســهم، و خارزم 187 
میلیون سهم، فملی 9۴ میلیون سهم، وبملت با ۴5 میلیون سهم است.

بانک مرکزی با صدور بخشــنامه ای به بانک ها ســقف پرداخت وجه نقد به مشــتریان را در 
موسسات اعتباری ۴5 میلیون تومان تعیین کرد.

به گزارش اقتصادآنلاین، بانک مرکزی با صدور بخشنامه ای خطاب به تمامی بانک ها 
و موسســات اعتبــاری اعلام کرد که براســاس بند 13 ماده یــک آیین نامه اجرایی 
ماده 1۴ الحاقی قانون مبارزه با پولشــویی ســقف مقرر برای پرداخت وجه نقد ریالی 
از ســوی اشخاص مشــمول از جمله موسسات اعتباری برابر اســت با »مبلغ سقف 

مقــرر در قانون برگزاری مناقصات جهت انجام معامــلات خرد به صورت وجه نقد یا 
 معادل آن به ســایر ارزها و کالاهای گرانبها که هر ســاله توسط هیئت وزیران تصویب 

می شود.«
بر این اســاس با توجــه به اینکه هیات وزیران نصاب معاملات خرد در ســال 99 را معاملات تا 
سقف ۴50 میلیون ریال تعیین کرده است، سقف پرداخت وجه نقد در موسسات اعتباری نیز برابر 

این مقدار خواهد بود.

سقف پرداخت پول نقد به مشتریان بانک ها اعلام شدبورس وارد فاز ریزشی شد

رضوی رئیس انجمن قطعه ســازان خراسان رضوی گفت: از عید تاکنون 
بانک مرکزی هیچ ارزی به قطعه ســازان اختصاص نداده، این مشکلی 
است که اعتبار قطعه سازان در برابر فروشندگان خارجی را زیر سوال برده 

و نتوانستند وجهی که باید را تامین کنند.
به گزارش صبح امروز و به نقل از ایســنا، محمدمهدی شــکورزاده در 
خصــوص وضعیت بازار قطعات خــودرو، اظهار کــرد: وضعیت بازار و 
کالاهــای تقلبی نه تنها در قطعات خــودرو، بلکه در همه کالاها وجود 
دارد، به طور مثال در دوران کرونا مواد ضد عفونی تقلبی وجود داشــت 
و حتــی این امر در مواد غذایی نیز وجــود دارد و تنها در قطعات خودرو 
مشاهده نمی شــود. در تمام زمینه ها افراد متقلبی هستند که این کارها 

را انجام می دهند.
وی افــزود: جلوگیری از این تقلب ها به سیاســت و عــزم دولت و قوه 
قضاییه برمی گردد. تا زمانی که بازارها و توزیع و رد و بدل کالا شــفاف 
نباشــد، این اتفاق رخ می دهد، اما زمانی که توزیع شــفاف بوده و خرید 
و فروش ها مشــخص باشد و شرکت های تولیدکننده کالاها را با فاکتور 
ارائه دهند، از این تقلب ها جلوگیری شده و کاهش می یابد، البته به صفر 
نمی رســد. قاچاق از خارج هم انجام می شود که شــاید اکنون به دلیل 

مسائل ارز کاهش پیدا کرده باشد.
شکورزاده با بیان اینکه مشکلات ما در زمینه تامین کالا و مواد اولیه به 
دو قسمت تقسیم می شــود، عنوان کرد: یک قسمت طرف های خارجی 
هستند که محصول یا مواد اولیه را برای قطعه سازان تامین می کنند که 
در این زمینه دو مســاله کرونا و تحریم ها وجود دارد و مشکلات زیادی 
را ایجاد کرده است، زیرا بسیاری از کالاها از طریق چین تامین می شود 
که تعطیلی قبل از عید خودروســازی ها و قطعه ســازی ها در چین تاثیر 
بســیار منفی روی تامین قطعات داشت و دو، سه ماه هیچ کالایی حمل 
نشــد، در زمان عید در ایران و تعطیلاتی که وجود داشت، تامین قطعات 

به تعویق افتاد.
رئیس انجمن قطعه ســازان خراسان رضوی با اشــاره به اینکه مشکل 
بزرگ تــر ما علاوه بر تامین قطعات، بانک مرکزی و سیاســت های آن 
اســت، تصریح کرد: از اول سال تا الان برای هر خریدی باید تخصیص 
ارز از ســمت بانک مرکزی انجام شــود تا بتوانیم خرید را انجام دهیم. 
خرید بســیاری از کالاها بــه روال معمول بوده، فروشــنده به خریدار 
ایرانی اعتماد کرده، قطعه ســاز اعتبار داشــته و کالا را تحویل داده که 
در این فاصله اختصاص ارز از ســمت بانــک مرکزی به صورت نیمایی 
یا ارز حاصل از صادرات انجام می شــود که وقتی کالا به ایران می رسد، 

تخصیص ارز صورت می گیرد.
وی ادامــه داد: متاســفانه از عید تاکنــون بانک مرکــزی هیچ ارزی 
به قطعه ســازان اختصاص نداده اســت. این مشکلی اســت که اعتبار 
قطعه سازان در برابر فروشــندگان خارجی را زیر سوال برده و نتوانستند 
وجهی که باید را تامین کنند. مشــکل دیگر این اســت که وقتی کالا 

اختصاص ارز ندارد، از گمرک قابل ترخیص نیست و دپو می شود.
شــکورزاده اضافه کرد: تاکنون گمرک مشــهد کمک زیادی کرده، به 
تدریج قســمتی از کالا را ترخیص می کند و مجوز می دهد، اما تعهدات 
زیــادی برای واردکننــده، تولیدکننده، گمرک و سیســتم بانکی ایجاد 
می شــود که اگر تخصیص ارز از طرف بانک مرکزی انجام نشــود، کل 
سیســتم، فردی که این کار را انجام داده و گمرک دچار مشکل خواهند 
شد. بانک مرکزی با بخشنامه هایی که دارد، یک عامل ضد تولید است.

رئیس انجمن قطعه ســازان خراســان رضوی بیان کرد: در حال حاضر 
خودروساز نمی تواند قطعات را به طور کامل تامین کند و قطعه کم دارند، 
بنابراین قطعات قابلیت تجاری شــدن ندارد و این یکی از دلایلی است 
که تیراژ تولید خودروســاز را در فروردین امسال نسبت به سال گذشته 
کاهش داده است. تولید خودرو در فروردین 99 نسبت به 98، ۴7 درصد 

کاهــش یافته که یک علت آن تعطیلی یک هفته ای به دلیل کرونا بود، 
دیگری نیز کمبود قطعات بوده، ممکن اســت بسیاری از قطعات در حال 

حاضر در گمرک باشد که توان ترخیص آن نیست.
وی در خصوص داخلی ســازی قطعات خودرو، گفت: ســال گذشته در 
اســتان بیش از 200 تا 250 میلیارد تومان ســرمایه گذاری ثابت برای 
تولید داخلی انجام شــد و شاید بیش از ســه هزار و 500 نفر استخدام 
جدید شــدند، البته ممکن است کرونا مقداری تاثیر منفی گذاشته باشد، 
اما سرمایه گذاری برای خودکفایی قطعاتی که وزارت صمت و خوروساز 
پیگیر آن بودند، انجام شــده و کاهش ارزبــری در قطعات خودرو را به 
همراه داشته است. مواد اولیه برخی قطعات در داخل وجود ندارد، بنابراین 
زنجیــره تامین در داخــل از نظر مواد اولیه کامل نیســت، با این وجود 

بسیاری از قطعات خودکفا شده است.
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ســخنگوی وزارت بهداشت از شناســایی 1۴81 مورد جدید کووید19 در 
کشور خبر داد و گفت: در طول 2۴ ساعت گذشته در 1۴ استان، موارد فوتی 
ناشی از این بیماری نداشته ایم و در 5 استان نیز فقط یک مورد فوتی ثبت 
شده اســت. دکتر کیانوش جهانپور گفت: از دیروز تا امروز 23 اردیبهشت 
1399 و بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی 1۴81 بیمار جدید مبتلا به 
کووید19 در کشــور شناسایی شد.وی افزود: مجموع بیماران کووید19 در 
کشور به 110767 نفر رسید.جهانپور همچنین گفت: متاسفانه در طول 2۴ 

ساعت گذشته، ۴8 بیمار کووید19 جان خود را از دست دادند. به این ترتیب 
مجموع جان باختگان این بیماری به 6733 نفر رسید.

وی گفت: خوشــبختانه تا کنــون 88357 نفر از بیمــاران، بهبود یافته و 
ترخیص شــده انــد. ایران در فهرســت پنج کشــور اول دارای بالاترین 
بهبودیافتگان ناشــی از این بیماری است.سخنگوی وزارت بهداشت افزود:  
2713 نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در وضعیت شدید این بیماری تحت 

مراقبت قرار دارند.

۲هزار و 713 بیمار در 
وضعیت حاد

حاج میرزایی:

تکلیف سال تحصیلی جاری را روشن می کنیم
وزیــر آموزش و پرورش بــا بیان این که 
مــدارس منحصــرا برای رفع اشــکال و 
پاسخ به سئوالات دانش آموزان بازگشایی 
آزمون  برگــزاری  در  افــزود:  می شــود، 
حضــوری، مدارس متناســب با شــرایط 
تصمیم می گیرند.محســن حاجی میرزایی 
در حاشــیه جلسه ســتادکرونا آموزش و 
پرورش که در ســاختمان شــهیدرجایی 
برگزارشــد، با اشــاره به نزدیک شدن به 
پایان ســال تحصیلی اظهار کرد: تلاش 
داریم تا تکلیف ســال تحصیلی جاری را 
روشن کنیم تا آســیبی به سال تحصیلی 
آینده نرسد.وی افزود: زمانی که تعطیلات 
سراســری مدارس بر اثر شــیوع ویروس 
کرونا از اول اســفند 98 آغاز شــد، حدود 
70 درصــد محتوای آموزشــی به صورت 
حضوری ارائه شده بود لذا باید برای ادامه 
فرایند آموزشــی و ارائــه آموزش های30 
باقــی مانــده تدبیری  درصــد محتوای 
می اندیشــیدیم.وزیر آمــوزش و پرورش 
تصریح کرد: برای این موضوع روش های 
مختلفی را در دستورکار قرار دادیم و تمام 
محتــوای باقی مانده از طریق تلویزیون و 
فضای مجازی بــه دانش آموزان آموزش 
داده شد. از آنجا که آموزش های تلویزیونی 
به صورت تعاملی نبود، شــبکه شاد را راه 
اندازی کردیم و توانســتیم ارتباط تعاملی 
بین دانش آموزان و معلمان برقرار کنیم و 
ارائه آموزش ها در شبکه شاد ادامه یافت.

وی ادامه داد: تعداد قابل توجهی از دانش 
آموزان به شــبکه شاد پیوســتند و فرایند 
آموزشــی را از طریق این شبکه پیگیری 
کردند لذا بیش از 12 میلیون دانش آموزان 
در شبکه شاد فعال شدند. همچنین تولید 
بسته های آموزشی و مکتوبات ویژه مناطق 
محــروم نیز از دیگر روش هایی بود که در 

دستور کار قرار گرفت.

تنها دانش آموزانی که اشکال درسی 
دارند به مدرسه بروند

حاجی میرزایی خاطرنشــان کرد: با فرض 
اینکه علیرغم این تلاش ها  ممکن اســت 
برخی از دانش آموزان موفق به دریافت این 
آموزش ها نشده باشــند ستاد ملی مدیریت 
کرونا تصمیم به بازگشــایی مدارس از 27 
اردیبهشــت تا 27 خرداد گرفت تا مدارس 
منحصــرا برای رفع اشــکال و پاســخ به 
پرسش های دانش آموزان بازگشایی شوند، 
بنابراین دانش آموزانی که آموزش های ارائه 
شــده را از طرق مختلــف دریافت کرده اند 
نیازی به حضور در مدرسه ندارند تنها دانش 
آموزانی که اشــکالاتی دارنــد می توانند با 

مراجعه به مدارس به رفع اشکال بپردازند.
معلمان طبق تقویم آموزشی در مدرسه 

حضور می یابند
وی اضافــه کــرد:  حضــور مدیــران در 
مدارس الزامی اســت و دبیــران نیز طبق 
تقویم آموزشــی در مدرسه حضور خواهند 
داشت. پس از گذشــت یک هفته پس از 
بازگشایی و مشخص شدن میزان مراجعه 
دانش آموزان به مدرسه شورای آموزشگاه 
براســاس اختیاراتی که از سوی ستاد ملی 
مدیریــت کرونا دارد، می تواند در خصوص 
نحوه فعالیت و روزهای بازگشایی مدرسه 
تصمیم گیری کنــد. در صورتی که تعداد 
مراجعات دانش آموزان کم باشــد و یا به 
پایان برسد، شورای مدرســه می تواند در 
خصوص برگزاری امتحانات تصمیم گیری 

کند.
حضور معلمان در مدرسه برای تدریس 

نیست
عضــو کابینه تدبیــر و امید اظهــار کرد: 
حضــور معلمان در مدرســه برای تدریس 
نیســت بلکه فقط برای رفع اشکال است، 
لذا معلمانی که در شــبکه شاد فعال بودند 

و آموزش های لازمــه را ارائه داند ممکن 
اســت مراجعه کمتر و یا اصلا مراجعه ای 

نداشته باشند.
منابع مالی برای ضدعفونی در اختیار 

مدارس قرار گرفته است
وی ادامه داد: بر اساس پروتکلی که وزارت 
بهداشــت در اختیار ما قرار داده و ما آن را 
به مدارس ابلاغ کردیم منابعی را در اختیار 
مدارس قرار دادیم تــا تجهیزات موردنیاز 
پروتکل های بهداشتی تامین و به خوبی از 
دانش آموزان استقبال شود. البته اگر تعداد 
دانش آمــوزان مراجعه کننده به مدرســه 
محدود باشــد، پروتکل های بهداشتی نیز 
ساده تر خواهد بود و اگر بیشتر باشد طبیعتا 
پروتکل های سختگیرانه تری اعمال خواهد 
شــد.وزیر آموزش و پرورش با اشــاره به 
رعایت 82 درصدی پروتکل های بهداشتی 
در جامعه، اظهار کرد: با توجه به آشــنایی 
خــوب مدیــران مــدارس و خانواده ها با 
مرحله  امیدواریم  بهداشــتی  پروتکل های 
بازگشــایی مدارس را به خوبی پشت سر 

بگذاریم.
اصرار بر برگزاری حضوری امتحانات 

پایه نهمی ها
وی در خصــوص امتحانات گفت: اصل بر 
برگــزاری حضوری امتحانات اســت مگر 
اینکه به لحــاظ پروتکل های بهداشــتی 
امکان پذیر نباشــد البته ما در پایه نهم به 
جهت سرنوشت ســاز بودن امتحانات این 
پایــه در هدایت تحصیلــی دانش آموزان 
امتحانات  برگــزاری حضــوری  بر  اصرار 
بهداشتی  پروتکل های  براساس  لذا  داریم؛ 
ایــن موضوع بررســی و انجام می شــود. 
امیداواریم حداقــل آزمون های ضروری و 
همچنیــن تمام امتحانات پایــه نهم را به 

صورت حضوری برگزار کنیم.
برنامه آزمون ساز تا هفته آینده در اختیار 

مدارس قرار می گیرد

حاجــی میرزایی از قرار گرفتن یک آزمون 
ساز در دســتورکار خبر داد و تصریح کرد: 
امیدواریــم تا هفته آینده این آزمون ســاز 
را در اختیار مدارس قرار دهیم تا کســانی 
را  غیرحضوری  آزمون های  می خواهند  که 
از طریق شبکه شــاد برگزار کنند، بتوانند 
این کار را انجام دهند.وی برگزاری آزمون  
حضــوری را منــوط به تصمیــم مدارس 
دانســت و افزود: با توجه به متفاوت بودن 
میــزان تراکم دانش آمــوزان در مدارس، 
اختیاراتی را به مدارس دادیم تا متناســب 
با شرایط هر مدرســه تصمیم گیری کنند 
لذا مواردی که آزمون سرنوشت ساز است 
یا مربوط به دروس فنی می شود حتما باید 

آزمون حضوری برگزار شود.
در خصوص دانش آموزان استثنایی 

سازمان مربوطه تدبیر خواهد کرد
عضو کابینه تدبیر و امید در خصوص عدم 
حضور دانش آموزان اســتثنایی در مدارس 
گفت: نیمی از این دانش آموزان استثنایی 
در مدارس عادی هســتند و مطابق سایر 
دانش آموزان عمــل می کنند و برای نیم 
دیگر این دانش آموزان ســازمان آموزش 
و پرورش اســتثنایی تدبیر خواهد کرد.وی 

افزود: در خصوص فعالیت سایر  موسسات 
آموزشــی  نیز ســتاد ملی مدیریت کرونا  
بایــد تصمیم گیری کند.وزیــر آموزش و 
پــرورش از ضدعفونی کــردن مدارس و 
رعایــت پروتکل های بهداشــتی خبر داد 
و افــزود: همچنان که مســاجد و ســایر 
بهداشتی  مقررات  براساس  عمومی  اماکن 
بازگشایی می شــود مدارس نیز تابع همان 
مقررات بهداشــتی است لذا روزانه مدارس 

ضدعفونی خواهد شد.
نحوه فعالیت سرویس های مدارس

وی در خصوص ســرویس مدارس در ایام 
بازگشــایی گفت: ما نمی توانیم تصمیمی 
واحد برای کل مــدارس اتخاذ کنیم؛ بلکه 
شورای مدارس در جاهایی که تعداد دانش 
آمــوزان مراجعه کننده قابل توجه باشــد 

تصمیم مقتضی را اتخاذ می کند.
پیگیر تامین منابع مالی اینترنت رایگان 

شبکه شاد هستیم
به گــزارش مرکز اطلاع رســانی و روابط 
عمومــی وزارت آموزش و پرورش، وی در 
پایــان اظهار کرد: رایگان شــدن اینترنت 
شبکه شــاد از مصوبات ستاد ملی مدیریت 
کروناســت لــذا مــا پیگیر تامیــن منابع 
اقتصادی آن هستیم و این کار حتما عملی 

خواهد شد.

تاخیر دوساعته در شروع روز کاری
معاون توسعه مدیریت و منابع دانشــگاه علوم پزشکی مشهد اظهار کرد: به منظور 
کسب فیوضات معنوی در شب های ارزشمند قدر، ساعت کار واحدهای زیر پوشش 

دانشگاه با دو ساعت تاخیر آغاز خواهد شد.
دکترحمید رضا اسلامی ضمن تســلیت ایام سوگواری مولای متقیان حضرت علی 
)ع( و بــا آرزوی قبولی طاعــات و عبادات تمامی روزه داران خاطر نشــان کرد: بر 
این اســاس ساعت کار تمامی واحدهای ســتادی و مراکز خدمات جامع سلامت در 

روزهای 19 و 23 ماه مبارک رمضان با دو ساعت تاخیر آغاز خواهد شد.  
وی تصریح کرد: به جهت خدمات رسانی مطلوب به بیماران، ساعات کار بیمارستان 

ها طبق روال گذشته خواهد بود و تغییری نداشته است.

ویژه برنامه های شب های قدر
آســتان قدس رضوی ویژه برنامه های شــب های قدر حرم مطهر حضرت امام رضا 

)ع( را اعلام کرد. 
به گزارش صبح امروز به نقل از روز سه شــنبه آســتان قدس رضوی، این نهاد هر 
ســال با حضور چشمگیر زائران در شب های قدر ویژه برنامه های متعددی را تدارک 
می دید که به صورت شــبانه روزی و در قالب های مختلــف در حرم مطهر رضوی 
برگزار می شد اما امسال طبق برنامهریزی انجام شده روزه داران می توانند برنامه های 
شب های قدر حرم مطهر امام هشتم )ع( را به صورت مستقیم از شبکه های مختلف 

صدا و سیما و از طریق سایت رضوی.تی.وی دنبال کنند.
براساس این گزارش مراسم  نخستین شب قدر در حرم مطهر حضرت امام رضا )ع( از 

ساعت 21 سه شنبه شب آغاز میشود و تا ساعت 2۴ ادامه خواهد داشت.
در این ویژه برنامه دعای جوشن کبیر و مراســم مداحی توسط ذاکران اهل بیت )ع( 
محمدرضا غلامرضازاده و مهدی رســولی انجام می شود و آیت الله سید احمد علم 
الهدی نماینده ولی فقیه در خراســان رضوی به سخنرانی و اجرای برنامه شب احیا 

می پردازد.
در ویژه برنامه شب 21 مــاه رمضان نیز حجت الاســلام والمســلمین ناصر رفیعی 
ســخنرانی خواهد کرد و مداحان اهل بیت )ع( حجت الاســلام والمســلمین جعفر 
اســلامی فر و مهدی ســروری دعای جوشن کبیر را قرائت کرده و مرثیه سرایی و 

سوگواری خواهند داشت.
در شب 23 ماه رمضان نیز حجت الاسلام مهدی شجاع، مهدی نیکبخت و ابراهیم 
قانــع از مداحــان اهــلبیت )ع( ضمن قرائت دعای جوشن کبیر به مرثیهسرایی 
میپردازند و حجت الاســلام والمســلمین محمدســیدآبادی مراسم احیا را برگزار 

میکند.
طبق برنامه ریزی های صورت گرفته ویژه برنامه های مراســم شــب های قدر حرم 
مطهر رضوی به صورت زنده از شــبکه یک سیما، شــبکه خراسان رضوی، شبکه 
الکوثر، شبکه بین المللی امام رضا )ع(، درگاه اینترنتی رضوی.تی.وی و رادیو زیارت، 

جوان، پیام و معارف پخش می شود.

ذخیره سازی اقلام بهداشتی پیشگیری از 
کرونا برای پیک های احتمالی آینده 

نایب رئیس کمیســیون بهداشــت و درمــان مجلس گفت: با توجه بــه غیر قابل 
پیش بینــی بودن رفتار ویروس کرونا، باید در زمینه اقلام بهداشــتی پیشــگیری از 
کرونا همانند ذخایر اســتراتژیک خود عمل کرده و بــرای پیک های احتمالی آینده 

ذخیره سازی کنیم.
محمد حســین قربانی در گفت وگــو با خبرنگار خبرگزاری خانــه ملت، در رابطه با 
موافقت وزارت بهداشــت با صادرات تجهیزات پزشــکی مازاد برای مقابله با کرونا، 
گفت: با توجه بــه غیرقابل پیش بینی بودن رفتار آینده ویروس کرونا، باید در زمینه 
تجهیزات پزشکی مربوط به پیشــگیری و مقابله با کرونا همانند ذخایر استراتژیک 

خود عمل کنیم.
نایب رئیس کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی ادامه داد: همانطور 
که هر وزارتخانه   موظف اســت کالاهای اساسی خانوارها را برای کل سال ذخیره 
سازی کند، وزارت بهداشت و درمان نیز باید تجهیزات پزشکی مربوط به پیشگیری و 
مقابله با کرونا را اعم از کیت های تشخیص، ماسک و دست کش را برای پیک های 
احتمالی آینده توسط دانشگاه های علوم پزشکی، هلال احمر و یا دستگاه های دیگر 

خریداری کرده و ذخیره داشته باشد.
نماینده تام الاختیار وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در استان گیلان با اشاره 
به ضرورت ذخیره ســازی تجهیزات پزشــکی مربوط به پیشگیری و مقابله با کرونا، 
تصریح کرد: در صورتی که میزان کافی تجهیزات پزشــکی در کشور ذخیره کردیم، 

برای صادرات مازاد آن اقدام کنیم تا در شرایط بحرانی با مشکل مواجه نشویم.

رعایت پروتکل های بهداشتی در لیالی 
قدر

نماینده تام الاختیار وزیر بهداشــت در راســتای مدیریت بیماری کرونا در اســتان 
خراســان رضوی، خواستار رعایت زمان معین شده برگزاری مراسم شب قدر و حفظ 

فاصله اجتماعی استاندارد در مراسم شب های قدر شد.
دکتر سیدمحمدحســین بحرینی ضمن عرض تســلیت ایام سوگواری امیر مؤمنان، 
حضرت علی)ع(، اظهار کرد: براساس اعلام رسمی وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی، مراسم معنوی شــب های قدر امسال با توجه به وضعیت بحرانی کرونایی، 
با همت ائمه جمعه و جماعت در سراســر کشور، به استثناء استان های شدیداً درگیر 
و ســایر مصادیقی که ســتاد ملی مقابله با کرونا، یا کمیته های استانی، متشکل از 
نمایندگان ولی فقیه، استانداران و دانشگاه های علوم پزشکی تعیین کرده است برگزار 

خواهد شد.
وی ضمــن تأکید برالویــت برگزاری مراســم در فضای باز و یا برگــزاری آن در 
شبستان های مساجد با 25 درصد ظرفیت با رعایت تهویه مناسب، خاطرنشان کرد: 
رعایت زمان برگزاری مراسم )حداکثر دو ساعت(، استفاده از ماسک و دستکش برای 
کلیه افراد، حفظ فاصله اجتماعی اســتاندارد، خــودداری از توزیع و دریافت نذورات، 

استفاده از زیرانداز، سجاده، مهر، قرآن، مفاتیح و چادر نماز شخصی الزامی است.
دکتر بحرینی گفت: انتظار می رود خواهران و برادران روزه دار و کارگزاران مســاجد 
و مصلی ها، با مراعات کامل ضوابط تدوین شــده که در دسترس عموم قرار دارد و 
توجه به آثار شــرعی بر هرگونه ســهل انگاری در این زمینه که موجبات ضمان در 
برابر آســیب دیدگان را فراهم خواهد نمود، برای فراهم نمودن امکانات و تجهیزات 
لازم  به منظور پیشــگیری از انتشار بیماری کووید 19، قدرت تعاون دینی مؤمنان 
را بــه نمایش بگذارنــد و با قانون پذیــری، به اطمینان خاطر رهبــر معظم انقلاب 
اســلامی)مدظله العالی( از اهتمام عزاداران علوی در رعایت کامل دستورالعمل های 

بهداشتی عینیت ببخشند.

اخبار

دستگیری شبکه کلاه برداری 
انتظامی مشــهد گفت: چهار گرداننده  فرمانده 
یک شبکه کلاهبرداری که با سوءاستفاده از نیاز 
افراد جویای کار آنها را سرکیسه می کرد توسط 

پلیس شناسایی و دستگیر شدند. 
فرماندهــی انتظامــی خراســان رضوی عصر 
سه شــنبه به نقل از ســرهنگ عباس صارمی 
ســاداتی گــزارش داد: در پی اعــلام احتمال 
کلاهبرداری از جوانان جویای در مشــهد این 
موضوع بلافاصلــه در دســتور کار پلیس قرار 

گرفت.
وی افزود: با تحقیقات پلیس، محلی در این ارتباط مورد شناسایی و تحت نظر قرار گرفت تا با هماهنگی 

مقام قضایی مورد بازرسی قرار گیرد.
فرمانده انتظامی مشــهد ادامه داد: پس از بازرســی از این محل چهار نفر به اتهام تشــکیل باند برای 

فعالیتهای کلاهبردارانه دستگیر شدند.
وی گفــت: بنابر اظهارات یکی از شــاکیان این پرونده، متهمان پس از ارائه آموزشــهایی به متقاضیان 
جویای کار ادعا می کردند باید در شــرکتی هرمی عضو شــوند و پولهای درآمدی را به حساب لیدرهای 

این باند واریز کنند.
سرهنگ صارمی ساداتی افزود: تحقیقات پیرامو این پرونده با دستورات تخصصی مقام قضایی ادامه دارد. 
وی همچنین گفت: شهروندان باید مراقب باشند و با تحقیق لازم پیش از هرکاری، فریب پیشنهادهای 
وسوسه انگیز مندرج در فضای مجازی را نخورند و در صورت مواجهه با چنین مواردی مراتب را بلافاصله 

به فوریتهای پلیسی 110 و پلیس فتا اعلام کنند.
سقوط خودرو در دره 

مسئول روابط عمومی ســازمان آتش نشانی و 
ایمنی شهرداری سبزوار گفت: شامگاه  خدمات 
دوشنبه سقوط خودروی سواری پراید به دره ای 
در جاده سبزوار-اســفراین چهار مصدوم برجای 

گذاشت. 
به نقل ایلنا از ســبزوار، محمــد همتی در این 
خصوص افزود: یک دســتگاه خودروی سواری 
پراید در کیلومتر 25 جاده ســبزوار - اسفراین 
پس از انحراف از مســیر اصلــی درون دره ای 

سقوط کرد که در پی این حادثه چهار سرنشین آن مصدوم شدند.
وی اضافه کرد: پس از وقوع حادثه، دو تیم حریق و نجات آتش نشانی سبزوار به محل حادثه اعزام شدند 
و مصدومان این حادثه نیز پس از رهاســازی، به وســیله خودروهای اورژانس 115 به بیمارستان امداد 

شهید بهشتی سبزوار منتقل شدند.

قضایی  کمیســیون  ســخنگوی 
مجلس از رفع 13 ایراد شــورای 
نگهبان به طــرح تقلیل مجازات 
حبس تعزیری خبــر داد و گفت: 
بر اساس مصوبه امروز کمیسیون 
تمامی حبس های ابد غیرحدی در 
قانون به حبس درجه یک تبدیل 

می شوند.
حســن نوروزی در گفــت وگو با 
خبرنگار خبرگزاری خانه ملت در 
تشریح دستورکار امروز )یکشنبه، 

21 اردیبهشــت ماه ( کمیســیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اســلامی از رفع ایرادات شورای 
نگهبان به طرح کاهش مجازات حبس تعزیری در نشســت امروز خبر داد و گفت: 13 ایراد شــورای 
نگهبان به این طرح با حضور دهقان، عضو شــورای نگهبان، معاون وزیر دادگستری، و کارشناسانی 
از مرکز پژوهش های مجلس، ســتاد مبارزه با مواد مخدر، نیروی انتظامی، ســازمان زندان ها و قوه 

قضائیه پس از  بحث و گفت و گوهای صورت گرفته رفع شدند.
سخنگوی کمیســیون قضایی و حقوقی مجلس شورای اسلامی افزود: بند یک طرح در مورد بحث 
موضوع مجازات ماده 621 قانون مجازات اســلامی بود که بر اســاس آن در صورتی که ارتکاب به 
جرم به عنف یا تهدید باشد به حبس درجه چهار و در غیر این صورت به حبس درجه شش محکوم 
می شود که شورای نگهبان تاکید داشت که حبس درجه 6 نامعقول است که با اصلاح صورت گرفته 

به حبس درجه 5  تغییر یافت.
وی ادامه داد: یک تبصره به ماده 3 طرح الحاق شد که تمام حبس های ابد غیرحدی مقرر در قانون 

به حبس درجه یک تبدیل می شود.
نماینده مردم رباط کریم و بهارســتان در مجلس شورای اسلامی افزود: بر اساس ماده 7 مصوب؛ در 
جرائم علیه امنیت داخلی و خارجی کشور در صورت همکاری موثر مرتکب در کشف جرم و شناسایی 
سایر متهمان تعلیق بخشی از مجازات با رعایت ماده ۴6 قانون مجازات اسلامی  بلامانع است؛ ما در 

این طرح تعلیق ها را افزایش دادیم تا مجرمان امیدی به رهایی از زندان داشته باشند.
نوروزی یادآور شــد: در مــاده 57 اصلاحی قانون مجازات اســلامی مصوب 92 آمــده بود که در 
حبس های تعزیری درجه یک تا درجه چهار، پس از ســپری شــدن بــه یک پنجم و در حبس های 
تعزیری درجه 5 تا درجه 7 به طور مطلق دادگاه صادرکننده حکم قطعی می تواند به صورت مشروط 
محکــوم را با رضایت خود تحت نظام نیمه آزادی قرار دهد که شــورای نگهبان ایراد گرفت که در 
این رابطه تناســبی وجود ندارد بنابراین این ماده اصلاح و عبارت پس از سپری شدن به یک چهارم 

جایگزین یک پنجم شد.
این نماینده مردم در مجلس دهم افزود: بر اســاس ماده 9 اصلاحی هم تبصره یک ماده 62 ابقاء و 
دو تبصره به آن الحاق شد که بر اساس تبصره 2 مقررات این ماده در مورد حبس های تعزیری درجه 

دو، سه و چهار نیز پس از گذراندن یک چهارم مجازات های حبس قابل اعمال است.
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رییس پلیس راهنمایی و رانندگی خراسان رضوی گفت: تمهیدات ترافیکی ویژه شب های قدر 
از عصر امروز )سه شنبه( در مشهد اعمال می شود. 

به گزارش صبح امروز، سرهنگ حمید رضا دهنوی در گفت و گو با خبرنگاراین رسانه 
افزود: هر ســال مردم مشهد در شب های قدر با حضور در حرم مطهر رضوی، مساجد 
و تکایا اقدام به خواندن ادعیه و شــب زنده داری کرده و مراسم سوگواری و عزاداری 
برگزار می کردند اما امســال به علت شیوع ویروس کرونا و مصوبه ستاد ملی مبارزه با 

کرونا، اماکن مذهبی دایر نیســتند.وی ادامه داد: پلیس راهنمایی و رانندگی تدابیر لازم 
را برای شب های قدر اندیشیده و روسای ایستگاه های پلیس با به کارگیری تمامی نیروها 

نســبت به برقراری نظم و امنیت ترافیک، پاکسازی مسیرهای منتهی به حرم مطهر رضوی و 
برقراری محدودیت تردد در صورت نیاز تا پایان مراسم اقدام خواهند کرد.

طبق اعلام شورای هیات های مذهبی خراسان رضوی و مصوبه ستاد مبارزه با کرونا در این استان 
مراسم شب های قدر در 25 نقطه مشهد با رعایت پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی 

و در شهرستان ها با هماهنگی فرمانداران برگزار خواهد شد.

مســئول روابط عمومی اداره کل بیمه سلامت خراسان رضوی از راه اندازی سامانه استعلام بیمه 
ســلامت اتباع به منظور کاهش ترددهای غیرضروری خبر داد. محمود کفشــدار طوسی در 

این باره بیان کرد: به منظور کاهش ترددهای غیرضروری ســامانه استعلام بیمه سلامت 
دراستان خراسان رضوی راه اندازی شد و پناهندگان ساکن دراستان  می توانند با مراجعه به 
سایت اداره کل اتباع خراسان رضوی به آدرس atba.khorasan.ir وارد شده و در بخش 
اســتعلام بیمه سلامت در این سایت با جست وجوی شماره خانوار خود از اینکه مشمول 

دریافت دفترچه بیمه سلامت رایگان هستند یا خیر، مطلع شوند.وی ادامه داد: با توجه به 
امضای تفاهمنامه بین ســازمان بیمه سلامت ایران، اداره کل امور اتباع و مهاجرین خارجی 

وزارت کشور ایران و کمیساریای عالی سازمان ملل متحد درامور پناهندگان، صدور و تمدید دفترچه 
بیمه سلامت برای پناهندگان دارنده مدارک آمایش معتبر از ابتدای فروردین ماه در سراسر کشور آغاز 
شــده است.براساس مفاد این تفاهمنامه تعداد 100هزار نفر از افراد و گروه های آسیب پذیر پناهنده به 
صورت رایگان دفترچه بیمه سلامت دریافت می کنند و سایر پناهندگان متقاضی نیز با پرداخت حق 

بیمه مصوب می توانند از خدمات بیمه سلامت بهره مند شوند.

راه اندازی سامانه استعلام بیمه سلامت اتباعتمهیدات ترافیکیویژه شب های قدر
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 رمضان؛ سفره ای به  سرشاری
 امید و انتظار...

علیرضا سپاهی لایین
امســال، آغاز دومین ماه بهار در ســال خورشیدی، 
تقریبا مصادف شد با نخستین روزهای ماه بهار قرآن؛ 
رمضان. در شرایط بحرانی کرونازدگی و دغدغه های 
متعدد بهداشتی و درمانی جامعه، رمضان تا جایی که 

می توانست، با خود آرامش و امیدواری آورد.
 اما، رمضان  اگر بیاید و بی توشــه بگذرد... اگر بیاید 
و حضــورش را حس نکنیم... اگر بیاید و اشــاره های 
روشنش را به محبت و احسان و امید و همسفرگی و 

همدلی و همراهی درنیابیم، آن وقت درســت مثل این خواهد بود که کاروانی بیاید، 
بارش لبخند و امید و عشــق و زندگی و رفاقت و راســتی و دوستی و بخشندگی و 
زندگی باشــد و ما متوجه حضور و عبورش نشویم... و تنها وقتی بفهمیم که ردپایی 
از کاروان مانده و خاکستری از آتشی گرمابخش که خدای  نخواسته هیچ اثری از آن 

به دل های سرد ما نرسیده است.
امــا نه... رمضان برای آنان که یک  ســال تمام چشــم  به  راهــش بوده اند، بی خبر 
نمی گذرد. رمضان آمد با همه احساس و عاطفه و بزرگی و تاثیرش... و حالا هنوز هم 
اینجاست، در شهر ما و در خانه ی ما... آمده  است و سفره انداخته  است. درست وسط 
شــهر... درست وسط این همه هیاهوی روزمره، تا عاشق  ترین همشهریان را متوجه 
یک ضیافت آســمانی و عاشقانه کند و گوشه ای از این سفره، شاید مهمترین بخش 
آن، در جاهایی پهن اســت که معمولا تهی تر و مشــتاق تر اند. در جایی مثل همین 
خیریه ی همدم که خداوند در جمع فرشــته های کوچک و امیدوار و چشــم به راهش 
نشسته تا از بهترین بندگانش که شما باشید، پذیرایی و میزبانی کند. ما آدم ها معمولا، 
بر ســر سفره های لبریز می نشــینیم.... اکنون وقت آن است که سفره های خالی، در 

حضور ما گشوده و از احسان و عاطفه ی ما سرشار شوند.
در آســتانه ی عید فطر و حلول جشــن پاکان و تجلی انســانیت دل های درخشان، 
پیشــاپیش این فرصت های عالی تعالی را به یکایک شــما همشــهریان خیراندیش 
تبریک می گوییم و برایتان روز هایی سرشــار از عبادت خالصانه و اطاعت عاشقانه و 
درک روزه ای حقیقی توام  با سخاوت و محبت به بندگان نیازمند خداوند، آرزو داریم. 
نیازمندان را دریابیم تا آفریدگار عشق و امید، نیازمان را به دست های گرمش دریابد. 

 ماه مهمانی خدا، زیباست
چشم  در راهتان، خدا اینجاست

محمدکاظم کاظمی
 شب قدر است، شود سال دگر زنده نباشی
سعی کن ای پسر خوب که شرمنده نباشی

دختر خوب! تو کم از پسر خوب چه داری؟
سعی کن پیش برادر که سرافکنده نباشی

بنده منتخب حضرت رحمان که نبودی
می شود حداقل بنده یک بنده نباشی...

***
پدرم! حرف شما خوب، ولی می شود آیا

این قدر خشک و نصیحت گر و یک دنده نباشی؟

فکر پروندۀ مایی؟ دمتان گرم، ولی ما
نگرانیم شما »فاقد پرونده« نباشی

شب قدر است، تو صد سال دگر زنده بمانی
و به شطرنج جهان، مهرۀ بازنده نباشی

صد شب قدر دگر می رسد و می رود اما
اوج شرمندگی این است که شرمنده نباشی

حسین سیدی
دل را فقط از راه سحر دریابیم 
این چند صباح مختصر دریابیم 
ماه رمضان ماه صفا خواهد شد 

قدر شب قدر را، اگر دریابیم...

انا انزلناه فی لیله القدر؛

سالی به پشتوانه یک شب 
حال  روزهــا  این 
نداریم.  خوبــی 
که  روزها  ایــن 
گریه  از  چقــدر 
سرریزیم و چقدر به 
داریم.  احتیاج  تلنگر 
حتی  که  روزها  این 
چاه خالی نیست که 
در آن فریاد بکشیم. 
و شب ها  روزها  این 
مسجد کوفه داغدار می شود و تا ابد 

رخت سیاه بر تن کعبه می کند.
هرســال به این حوالی که می رسیم 
دنبال بهانه می گردیم تا شــب های 
قــدر را تا صــب بیــدار بمانیم و 
روسیاهیمان را بی صدا فریاد بزنیم و 
با دســتان نیمه باز الهی العفو را نه 
بی قراریم  بگوئیم.  بار، که صدبار  ده 
تا قران بر ســر بگیریم و خدا را به 
مقدساتش قســم دهیم تا آنچه که 

خوبیست را قسمتمان کند.
امــا همانگونه که می دانیم امســال 
ابتدای  از همان  شرایط تغییر کرد و 
ســال این تغییر آداب و فرهنگ به 
آســانی در زندگی افراد رخنه کرد و 
شــرایط را به سمت و سوی دیگری 
پیــش برد. ایــن روزهــا خبری از 
اجتماعات نیســت و این موضوع بر 
همه چیز تاثیر گذاشته است. به طور 
یقین مراســم احیا دیگر رنگ و بوی 
هر ساله را نخواهد داشت و بی شک 
جای خالی آن نه تنها در تجمعات که 

در دل آدم ها هم احساس می شود.
بقیه کشور است  از  مشهد داغدارتر 
و تعطیلــی حرم مطهــر رضوی بار 
ســنگینی را بر دوش مردم گذاشته 
اســت. مردمی که عادت داشتند تا 
سحر در حرم بمانند و طنین صدای 
بک یا الله را در هوای شهر پراکنده 
کنند. مردمی که از میدان شــهدا تا 
تا  می خواندند  دخــول  اذن  را  حرم 

اجابت شوند. مردمی که...
شب قدر، مبدا سال معنوی 

حجت الاســلام و المســلمین سید 
و  فرهنگی  معاون  ســیدی،  حسین 
هنری بنیــاد بین المللی امام رضا)ع( 
در توصیــف ارزش شــب های قدر 
می گوید: امســال شب قدر ویژه ای 
را تجربه می کنیم که در طول تاریخ 
تشیع بی نظیر و بی تکرار بوده است. 
قدر  برگزاری مراسم شب  امســال 
را آن گونه که تا کنون بوده اســت، 
اتفــاق می تواند هم  ایــن  نداریم. 
تهدیــد و هم فرصت باشــد. مبدا 
ســال معنوی آدم ها شب قدر است 
و از منظــر عرفانی شــب های قدر 
با ارزش ترین شــب ســال است و 
سفارش شده است که در این شب 
معنویت کســب کنیم و بــا انرژی 

دریافت شــده از شــب قدر، سال 
برگزاری  عــدم  کنیم.  را طی  آینده 
این مراسم می تواند برای ما که نیاز 
و  باشد  به تزکیه روح داریم، تهدید 
در کنار آن می تواند  از این منظر که 
تامل کنیم و قدر این شب ها را بهتر 
بدانیم، فرصت محســوب شود. چرا 
که وقتی نعمتی را از دســت بدهی، 
پس از مراجعــه و وقتی دوباره خدا 
آن را برمی گرداند، قدر آن را بیشتر 
متوجه می شوی چیزهایی  و  می دانی 
اصلا آن ها را نعمت نمی دانســتی و 
از آن غافل بــوده ای چقدر با ارزش 
دور  مناجات  و  تجمع ها  این  هستند. 
هم تبادل انرژی های مثبت اســت. 
این ها چقدر  بــدون  که  بدانیم  باید 
نیاز به  اندازه  ضعیف می شویم و چه 

این ارتباط با خداوند داریم.
ایام  ادامه می دهد: در این  ســیدی 
که مراسم به شکل مجازی و نسبت 
برگزار  قبل ضعیف تر  به ســال های 
می شود، لزوم ارتباط با خدا را درک 
می کنیم. امسال اگر چه سخت و تلخ 
خواهد گذشــت، اما برای سال های 
آینده ما ســودمند خواهد بود و قطعا 
قدر این ایــام و خیلی از نعمت هایی 
که در تکــرار روزگار برای ما عادی 
شده است را بیشتر خواهیم دانست.

مولفه های فرهنگی در اسلام به شکل 
متغیر عمل می کنند

حسن حکیم باشی، محقق، پژوهشگر 
و مدرس دانشگاه در این زمینه بیان 
آموزه های اسلام،  بر اساس  می کند: 
ایمانی،  عمل  و  فرهنگ ســلوک  در 
یک سری اعمال به صورت فردی و 
ســری دیگر به شکل جمعی برگزار 
می شــود. به این معنا که عبادت ها و 
نیایش ها و مناسک، بعضا به صورت 
برگزاری  و  می شــود  برگزار  جمعی 
بهتری  بازخورد  مناسک  این  جمعی 
دارد. در این موضــوع اصل مطلب، 
روح عمل و مولفه های زیرســاختی 
فرهنگی  مولفه های  است.  اسلام  در 
و سازمان های فرهنگی در اسلام به 

شکل متغیر عمل می کنند. یعنی روح 
عمل و مولفه های بنیادی و زیرساختی 
اسلام ثابت هستند و شکل و پیکره 
متغیر  به شرایط  آن ها بسته  و ظاهر 
اســت. وقتی ما در رابطه با فرهنگ 
به  دینی صحبت می کنیــم، فرهنگ 
یک مقوله دانشی، شناختی، معرفتی 
و چند جانبه تبدیل می شود و فرایند 
رفتارهای  و  باورهــا  و  شــناخت ها 
را تشکیل می دهد.  دینی یک جامعه 
در این بین بایــد ببینیم آیا فرهنگ 
فردی  مراســم  می کند  اقتضا  دینی 
باقی  یا به شکل جمعی  برگزار شود 
بماند و یا چه میزان از این رفتارهای 
جمعی تعدیل شــده و به رفتارهای 
فردی تبدیل شود. جواب این سوال 
بالاترین  که  بدهد  می تواند  را کسی 
سطح اطلاعات و دین شناسی و البته 
مطالعاتی در زمینه فرهنگ داشــته 
آمده  پیش  تحلیل شــرایط  و  باشد 
را نیز بدانــد و در این عرصه پیش 
نیازهای معرفتی و شــناختی داشته 
باشد. حتی یک کارشناس دینی هم 
 نمی تواند بدون آگاهی به شــرایط و 

فرهنگ جامعه به تحلیل بپردازد. 
شب قدر بازبینی اعمال یک سال قبل و 

ترسیم یک سال بعد است
مومن  یک  می افزاید:  حکیم باشــی 
و مســلمان که بخواهــد از فرصت 
شــب های قدر اســتفاده کند، باید 
بایدهای  و  معرفتی  هســت های  به 
عملی و در نهایت جنبه های تکمیلی 
ایمان یک  اول  در مرحله  کند.  توجه 
عنصر اصلی اســت و دو بال خوف و 
رجا دارد و بایــد ترس از خدا را، در 
کنار امیــد به رحمت خدا مهم بداند. 
در روایات و آمیزه هــای دینی به ما 
گفته شــده اســت نه آنقدر از خدا 
بترســیم که نامید و نابود شویم و نه 
آنقدر امید داشــته باشیم که از گناه 
باید  بایدها  و خشم خدا نترسیم. در 
عمل بر اســاس ایمان شکل بگیرد. 
فردی،  اعمــال  چون  مقوله هایــی 
اجتماعی، عبادی، اقتصادی، معیشتی 
و اخلاقی بایدهای یک انسان مومن 
هســتند که در کنــار آن به هر حال 
انســان در معرض خطــا و لغزش 
و گناه اســت و نیاز به توبه، تزرع، 
توسل و بازگشــت از راه خطا دارد. 
بنابرایــن مرحله دوم بحث مراقبه و 
محاسبه نفس و مرحله سوم جبران 
خطاها است. به این معنی که انسان 
بر اســاس باور عمل می کند. پس از 
آن، عمــل را بازبینی می کند و بعد از 
بازبینی به جبــران آن توبه و تزرع 
فرصت  بهترین  قدر  می کند. شــب 
جمع بندی  اول،  مرحله  بازبینی  برای 
ســوم  مرحله  تکمیل  و  دوم  مرحله 
اســت. و به طــور کل از آنجایی که 

شب قدر، جمع بندی و بازبینی اعمال 
یک سال قبل و ترسیم یک سال بعد 

است، اهمیت زیادی دارد. 
این شب ها فرصتی برای تغذیه روح است 
بــه گفتگــو بــا علی شــکوهی از 
با ســابقه ای کــه ده ها  مداحیــن 
در  را  قدر  اســت شــب های  سال 
ایــن وادی می گذرانــد، پرداختیم. 
شــکوهی می گفت: اکثر افراد، فارغ 
از گرایش هــا، اعتقادات سیاســی، 
جناحــی و مذهبی در این مراســم 
شرکت می کنند و ما سال ها است که 
تاثیر این شب ها را در انسان مداری 
جامعــه دیده ایم. خیلی هــا در این 
شــب ها متحول می شوند. تجربیات 
را نشــان می دهد که در  هم همین 
اتفاق  طول ماه رمضان، جرائم کمتر 
می افتد. آمار جرائم نســبت به دیگر 
ماه های ســال پاییــن می آید و این 
نشان دهنده تاثیرات ذات ماه رمضان 
اســت. مجالس و مراسم معنوی و 
مذهبی و مراسم شب های قدر، غبار 
دل ها را می زداید و روحیه انسان ها را 
تقویت می کند. روح هم مانند جسم، 
به غذا نیاز دارد و این شب ها فرصتی 
برای تغذیه روح اســت. هرچند در 
شرایط پیش رو، پخش زنده مراسم 
تاثیرگذار  و  غنیمت  نیز  تلویزیون  از 
اســت، اما به مراتب نمی تواند جای 
خالی انرژی ســاتع شده در مراسم 

جمعی را جبران کند.
برگزاری مراسم شب قدر در خیابان های 

منتهی به حرم 
هرچند مراسم شــب های قدر در 
چندین نقطه از سطح شهر مشهد 
کمــاکان با رعایــت فاصله گذاری 
های  دســتورالعمل  و  اجتماعــی 
بهداشــتی و بعضا به صورت هیات 
خودرویی برگزار شد، اما در شرایط 
پیــش رو باید محاســبه کرد که 
و معایب  میزان مزایا  به چه  اینکار 
همراهان  با  هدفی  هر  چراکه  دارد، 
و منتقدینی همراه است و از زوایای 
مختلف باید مورد بحث و بررســی 
قرار گیرد. اما این سوال وجود دارد 
در سال های  که  در شــرایطی  که 
در حرم  ازدحام جمعیت  با  گذشته 
چگونه  بودیم،  روبرو  رضوی  مطهر 
منتهی  خیابان های  امسال  می توان 
به حرم را کنترل کرد؟ این ســوال 
اتفاقت پیش  بــا  پیش می آید که 
رو که بیشــتر به تلنگر شبیه بود، 
فرهنگ عذاداری ما نیاز به بازبینی 
ندارد؟ هیات خودرویی بیشتر شبیه 
به مانور نیســت؟ و یــا اصلا مگر 
از سطح  کمتر  چقدر  فردی  عبادت 

توقع ما است؟
سامانه محافل و پلت فرم هیات آنلاین

البته در این بیــن تمهیدات دیگری 

نیز اندیشیده شــده است تا هرچند 
کم، اما شــرایط را شبیه سازی کند. 
هر  از  جدای  مجازی  فضای  بســتر 
موضع گیــری در شــرایط پیش رو 
می تواند فرهنگ ســازی کرد و موثر 
واقع شــود. آذری جهرمــی، وزیر 
ارتباطات نیز چندی پیش در پســت 
اینســتاگرامی خود خبر از ســامانه 
محافــل و پلت فرم هیــات آنلاین 
داد کــه امکانات خوبــی را در کنار 
برنامه هــای تلویزیونی چون پخش 

زنده از حرم مطهر رضوی در رسانه 
ملی برای برگزاری مراســم مذهبی 
فراهم کرده اســت که نقش مهمی 
را در اســتفاده صحیح این فضا در 

شرایط کنونی ایفا می کند.
این روزها هم می گذرد

بی شک صحبت از فضیلت های شب 
بود و ممکن  قدر اضافه گویی خواهد 
نیست شیعه باشیم و آداب و ارزش  
این شــب ها را ندانیم. شــب هایی 
که حرمت دارد و حتــی آمار جرم و 
بزهکاری در آن نیز کمتر می شــود. 
زیارت  بدانیم  که  است  اهمیت  حائز 
کردن با دل شکسته نه نیاز به زمان 
و نه مکان خاصــی دارد و اجابت و 
عبادت در بعُد نمی گنجد. این شب ها 
مقدرات یک ســال خــود را تعیین 
می کنیم و اشــتباهات ســال قبل را 
خط می زنیم. شیوع کرونا باعث شد 
که بدانیم چه روزهایی را از دســت 
دادیم و چــه بیکــران خالق و چه 
داریم. نسل جوان  بی اندازه معبودی 
امروز نباید غریبه با توســل و تعقل 
انسان مداری  پیدا کند، چرا که  رشد 
در اعتقادات قلبی نهفته است و این 
راه جز با باور به خداوند باری تعالی 

امکانپذیر نیست.
روبــروی حرم می ایســتم و از دور 
ســلام می دهم. به دســت های رو 
به آســمان بلند شــده نگاه می کنم 
و زمزمه های توســل را می شــنوم 
 و با خــود می گویم ایــن روزها هم 

می گذرد.  
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سیدی: مبدا سال معنوی 
آدم ها شب قدر است و از 
منظر عرفانی شب های قدر با 
ارزش ترین شب سال است و 
سفارش شده است که در این شب 
معنویت کسب کنیم و با انرژی 
دریافت شده از شب قدر، سال 
آینده را طی کنیم. عدم برگزاری 
این مراسم می تواند برای ما که 
نیاز به تزکیه روح داریم، تهدید 
باشد و در کنار آن می تواند از 
این منظر که تامل کنیم و قدر 
این شب ها را بهتر بدانیم، فرصت 
محسوب شود

حکیم باشی: مولفه های 
فرهنگی و سازمان های فرهنگی 
در اسلام به شکل متغیر عمل 
می کنند. یعنی روح عمل و 
مولفه های بنیادی و زیرساختی 
اسلام ثابت هستند و شکل و پیکره 
و ظاهر آن ها بسته به شرایط 
متغیر است. وقتی ما در رابطه با 
فرهنگ دینی صحبت می کنیم، 
فرهنگ به یک مقوله دانشی، 
شناختی، معرفتی و چند جانبه 
تبدیل می شود و فرایند شناخت ها 
و باورها و رفتارهای دینی یک 
جامعه را تشکیل می دهد
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فرمانــده یگان حفاظــت اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
 دســتی خراســان رضوی از کشــف اشــیاء عتیقه و ســکه های قدیمی

 خبر داد.
به گزارش صبح امروز، ســرهنگ محمدعلی مدیر با اعلام این خبر افزود: 
برابر اعلام پایگاه حفاظت شهرستان نیشابور مامورین کلانتری 11 طالقانی 

فردی را به اتهام حمل و نگهداری اشیاء تاریخی دستگیرشده است. 
او ادامــه داد: با همکاری کارکنان یگان حفاظت و هماهنگی مقام قضایی 

در بازرسی منزل وی تعدادی از اشیاء از جمله سکه و ظروف سفالی کشف 
شد.او ادامه داد: پرونده به همراه متهم در اختیار مقام قضایی قرار گرفت.

مدیر یادآور شد: شهرستان نیشــابور با دارا بودن بیش از ۴50 اثر تاریخی 
که 115 اثر آن در فهرســت آثار ملی کشــور ثبت شده است، از مهم ترین 
شــهرهای تاریخی و گردشگری کشور است که از طرف سازمان یونسکو 
به عنوان شــهر پایدار ایرانی در کنار شــهرهای اصفهان و شیراز انتخاب 

شده است.

کشف اشیاء عتیقه و سکه 
های قدیمی در نیشابور

احداث سوله چند منظوره در منطقه 3
احداث سوله چند منظوره منطقه سه در فاز اول با 16 میلیارد اعتبار در حال اجراست

حجت فرقانی با اشاره به ضرورت احداث سالن چند منظوره در مناطق مختلف شهری 
ابراز داشــت: یکی از اقدامات ضروری قبل از بحران، ایجاد ســوله های حوادث غیر 
مترقبه است که در راستای مدیریت و کاهش خسارت های حوادث احداث می شود.

شهردار منطقه 3 گفت : با توجه به تعدد بلایای طبیعی و با هدف کمک به شهروندان 
در زمان وقوع حوادث و بحران اقدام به احداث ســالن چندمنظوره به مساحت 1000 

متر مربع در شهرک مهرگان شده است.
فرقانی با اشــاره به مختصات این سالن اظهار داشــت: احداث بخش اول این سوله 
جهت فندانســیون به پایان رسیده ، در مرحله پایه گذاری و ساخت اسکلت میباشیم و 

طبق برنامه ریزی انجام شده پروژه طی دوماه آینده در فاز اول تکمیل خواهد شد .
فرقانی با اشــاره به پیشــرفت قابل توجه و ســرعت در اجرای پروژه هدف از احداث 
ســوله های چند منظوره را جهت اســتفاده روزانه شهروندان و لزوم آمادگی مدیریت 
شهری جهت اقدام موثر در زمان وقوع حوادث دانست و خاطر نشان کرد : هر منطقه 
بایــد هر لحظه آمادگی کامل برای اجرای هرگونــه مانور یا مقابله با وقایع طبیعی را 

داشته باشد .

شهردار منطقه 6 خبر داد؛
 آغاز عملیات احداث کانال جمع آوری

 آب های سطحی با اعتبار ۲4 میلیارد ریال
شــهردار منطقه شــش از آغاز عملیات احداث کانال سرپوشیده جمع آوری آب های 

سطحی در حدفاصل شهرک شهید رجایی تا شهرک شهید باهنر خبر داد.
به گزارش روابط عمومی شــهرداری منطقه شش مشهد، حجت اله حیدری با اعلام 
این خبر گفت: هدایت و جمع آوری آب های ســطحی یکی از مهمترین دغدغه های 
مدیریت شهری در حاشیه شهر هاست ، چرا که به واسطه بافت فرسوده و غیر اصولی 
آن بسیاری از اصول و قواعد شهرسازی رعایت نشده و شهروندان را با مشکل مواجه 

مینماید.
وی به آماده ســازی زیرساخت های لازم برای این امر در منطقه اشاره کرد و گفت: 
اقدامات مختلفی در این زمینه در منطقه به انجام رســیده و اعتبارات قابل توجهی نیز 
هزینه شــده است که خوشــبختانه در حال حاضر وضعیت مطلوبی در این زمینه در 

منطقه وجود دارد.
شــهردار منطقه شــش تاکید کرد : در همین راســتا عملیات اجرایــی احداث کانال 
سرپوشیده جمع آوری آب های سطحی در باند شمالی حدفاصل شهرک شهید رجایی 
و باهنر به طول 1600 متر آغاز شــده و  هم اکنون با پیشرفت فیزیکی 15 درصد در 

حال انجام است.
وی یادآور شــد: اعتباری بالغ بــر 2۴ میلیارد و ۴00 میلیون ریــال نیز بدین منظور 

اختصاص داده شده است و پیش بینی می شود تا پایان شهریور ماه به اتمام برسد.

طی 6 ماهه اخیر صورت پذیرفت

صدور 14۰۰ اخطاریه سد معبر در منطقه یک
رئیس اداره خدمات شهری و محیط زیست شهردای منطقه یک از صدور حدود 1۴00 

اخطاریه به منظور رفع سدمعبر در 6 ماهه اخیر خبر داد.
بــه گزارش روابط عمومی منطقه یک، وحید زارعی بــا اعلام این خبر، تصریح کرد: 
این اخطاریه ها در زمینه های سد معبر، خودروی فرسوده، نصب تابلوغیر مجاز و مازاد، 

داربست غیر مجاز و خطری و.... صادر شده است.
وی با بیان اینکه رعایت ضوابط و قوانین از ســوی شهروندان به صورت مستقیم در 
شــکل گیری نمای کلی منطقه مؤثر اســت، اظهار کرد: قطعاً رعایت این موضوع به 
ایجاد آرامش، نشاط اجتماعی، حفظ و افزایش بهداشت روانی جامعه منجر خواهد شد.

رئیس اداره خدمات شــهری و محیط زیست شهرداری منطقه یک خاطر نشان کرد: 
معضل ســد معبر با کمک شهروندان و برخورد قاطع از سوی شهرداری با افرادی که 
با این عمل ضمن ایجاد منظر نازیبای شهری موجب تضییع حقوق دیگران می شوند؛ 

تاحدود زیادی رفع خواهد شد.

شهردار منطقه دو خبرداد؛

تخریب بیش از 143 هزار متر مربع پی و 
شفته طی سال گذشته

شــهردار منطقه دو مشهد گفت: میزان تخریب پی و شفته در سال گذشته 1۴3 هزار 
و 358 متر مربع بوده است.

به گزارش پایگاه اطلاع رســانی شهرداری مشهد جلال قربانی در خصوص تسهیلات 
موجود برای اخذ پروانه، اظهار کرد: در حال حاضر مدیریت شهری به سمت الکترونیک 
شــدن دریافت پروانه حرکت می کند تا مردم تمامی کارهای خود با شــهرداری را از 
طریق دفاتر پیشخوان به صورت مجازی انجام دهند اما با این وجود همچنان بسیاری 
از شــهروندان برای پیگیری موضوعات خود به صورت حضوری به شهرداری مراجعه 

می کنند.
وی در رابطه با ســاخت و سازهای غیرمجاز شــهری در این منطقه، افزود: این نوع 
ساخت وساز سبب نازیبا شدن نما و منظر شهری می شود، زیرا افراد به ضوابط ساخت 
آشنایی ندارند. هچنین برخی افراد به دلیل کسب سود بیشتر به ساخت و ساز طبقاتی 

اضافه تر از آنچه که در طرح تفضیلی وجود دارد، روی می آورند.
لازمه ایجاد فضای زیبا شهری، ساخت و ساز بر اساس طرح تفضیلی است

شــهردار منطقه دو مشهد با بیان اینکه در طرح تفضیلی برای قسمت های مختلفی از 
شــهر تراکم متوسط، کم و زیاد را تعریف کرده ایم، بیان کرد: متاسفانه در حال حاضر 
به دلیل افزایش قیمت مصالح، شــهروندان و سازندگان به ساخت و ساز بیش از آنچه 
که در طرح تفضیلی آمده روی می آورند اما اگر تمامی مردم و ســازندگان براســاس 
طرح تفضیلی فضایی را بسازند، قاعدتا هیچ مشکلی پیش نخواهند آمد و فضا و منظر 

شهری نیز زیبایی خود را حفظ می کند.
قربانی خاطرنشــان کرد: امروزه این امر بســیار ضروری است که هر 10 سال یک بار 
طرح تفضیلی بازنگری شــود و مواردی که نیاز به اصــلاح دارد، تراکم آن تغییر پیدا 
کند، در غیر این صورت ســازندگان به ساخت و سازهایی با سقف اضافه از شهرداری 
و یا به صورت خلاف اقدام می کنند که به دنبال آن شــاهد نازیبایی در شهر از لحاظ 

ساخت و ساز خواهیم بود.
وی اضافه کرد: در حال حاضر دریافت پروانه ســاختمانی برای شــهروندانی براساس 

تراکم مجاز می خواهند اقدام کنند، بیش از دو ماه زمان نخواهد برد.
شهردار منطقه دو مشهد درباره سوداگری درخصوص ساخت و ساز و رفع آن، تصریح 
کرد: در این زمینه قانون گذار باید قوانین مدونی را مشخص کند که این امر همکاری 
مدیریت شهری و عوامل قضایی را می طلبد. چنانچه قوه قضاییه ضوابط مدونی داشه 

باشد و با همکاری هیات وزیران آن را ابلاغ کند، این امر شدنی خواهد بود.

بدون خرید بلیت اینترنتی به پایانه ها مراجعه نکنید!

حذف پدیده دلالی
تا چندی پیــش پایانه 
بــزرگ اتوبوس های 
برون شهری مشهد، 
بــه عنــوان دومین 
کلانشــهر کشــور با 
معضلاتــی چون دلالی 
بلیت، جارچی ها و تاخیر 
حرکت اتوبوس ها و عدم 
نظــم اقتصادی در تهیه 
بین  بلیت های سفرهای 
شهری روبرو بود که بر 
اساس وعده مســئولان قرار بر مرتفع کردن 

این مشکلات شد.
مرداد ماه ســال گذشــته بود که شهرداری 
مشهد قول داد تا سه ماه دیگر ساختار ناکارآمد 
پایانه مســافربری امام رضا)ع( در این شهر را 
با هــدف جلوگیری از ورود دلالان به محیط 
پایانه اصلاح کند. در آن زمان معاون خدمات 
و محیط زیســت شهری شــهرداری مشهد 
در نشست شــورای اسلامی این شهر گفت: 
تمهیداتی اندیشه می شود که فروش بلیت در 
پایانه مسافربری مانند فرودگاه انجام و با ایجاد 
گیت های لازم از ورود دلالان و جارچی ها به 

محوطه سالن انتظار جلوگیری شود.
مدتها از وعده معاون شهردار مشهد مبنی بر 
سروسامان دادن به پایانه امام رضا)ع( گذشت 
اما خبری از تحول در آن نشــد تا این که در 
اواخر سال گذشــته جواد وحدتی فرد معاون 
حمل ونقل اداره کل راهــداری و حمل ونقل 
جاده ای خراســان رضوی دوبــاره وعده داد 
و گفت: مقرر شــده است شــرکت ها و دفاتر 
فروش بلیــت به خارج از ایــن پایانه منتقل 
شوند و تهیه بلیت اتوبوس بین شهری مانند 
پایانه های راه آهن و فرودگاه در دفاتر فروش 
و آژانس های مســافرتی ســطح شهر انجام 
شــود. این تصمیم در راستای تکریم حقوق 
مسافران و تحقق حقوق شهروندی، سهولت 
و سرعت بخشی به تهیه بلیت، حذف دلالی و 
واسطه گری، انتظام بخشی سرویس ها، ایجاد 
رقابت ســالم و اقتصادی نمودن حمل و نقل 
اتخاذ شــده و بزودی فــروش بلیت اتوبوس 
درپایانه مسافربری امام رضا )ع( مشهد متوقف 

می شود.
دلالان، جارچی ها و واسطه گرها

بر آن شــدیم تا پــس از گذشــت چند ماه 
از آخرین وعده مســئولین ســری به پایانه 
مسافربری بزنیم و شرایط را بسنجیم. نسبت 
به قبل پایانه بســیار خلوت تر بود که البته بی 
ربط به مســئله کاهش ترددهای 65درصدی 
سفرهای بین شهری نسبت به نمودار مشابه 
سال گذشته نیست. با یک خانواده چهار نفره 
گفتگو کردم که از شرایط تهیه بلیت در خارج 
از پایانــه راضی بودند و حتی از تخفیفات نیز 

استفاده کرده بودند.
موضوعــی که نظرم را جلب کرد عبور فردی 
از بالای دیوار بود که به نظر راه گریزی برای 
عبور نکردن از درگاه و کنترل نشــدن توسط 
نگهبانی آن است. چراکه کسی که بلیت ندارد 
احتمالا یا دلال و جارچی است و یا مسافری 
اســت که مجاب به خرید بلیت از آن ها شده 
است. جارچی ها و دلالان حق ورود به سالن را 
ندارند و به مسافران می گویند بلیت گران است 
و ما به شما بلیت با قیمت مناسب می دهیم و 
برای تحقق این کار باید از درگاه رد نشوید و 

از بالای دیوار عبور کنید. 
از مردی که از این روش برای ورود اســتفاده 
کرده بود علت را پرسیدم. می گفت بلیت را از 
دلال و با قیمت پائینتر می گیرد و وقتی از او 
پرسیدم از قیمت بلیت، تعرفه ها و تخفیفاتش 
مطلع اســت اظهار بی اطلاعی کرد و تنها به 
جهت اعتماد به حرف دلال مجاب به این نوع 

خرید شده بود.
یکی از مشــکلات عمده این سیســتم این 
اســت که در اینجا دلال ها برای مســافرین 
ســیاه نمایی می کنند و شهروند ها به دستگاه 
متولی خدمات اعتماد نکرده، حرف افراد خارج 
از چرخــه را می پذیرند و با این کار نه تنها از 
قوانین تخطی کرده و امکان کلاهبرداری را 
افزایش می دهنــد، بلکه امنیت خود را نیز به 

خطر می اندازند.
هرچنــد حضور افراد به اصطــلاح جارچی و 
دلال بســیار کمتر از قبــل و محدود بود، اما 
کماکان آن ها حضور و فعالیت داشــتند و به 
طور حتم دســتگاه های متولــی مثل نیروی 
انتظامی و مســئولین موظف در پایانه ها باید 
این مشکل را ساماندهی و از حضور این افراد 

جلوگیری کنند.
اجرای طرح ارتقا الگو خدمات

مدیــر روابط عمومــی ســازمان پایانه های 
مســافربری شــهرداری مشــهد با اشاره به 
اینکه ایــن طرح از ابتدای نوروز در مشــهد 
اجرا شده است، بیان کرد: سیستم پایانه های 
مسافربری از گذشــته تا به حال سبک های 
ســنتی متفاوتی را پشت ســر گذاشته است. 
پایانه های مسافربری از سال گذشته طرحی 
را به نام »طرح ارتقا الگوی خدمات« در جهت 
سامان دهی سفرهای برون شهری و ارتقا ارائه 
خدمات به مسافرین و زائرین آغاز کرده است.
 حســین کاظمی بیان کرد: ما در گذشته دو 
ســالن، یکی برای سرویس های خارج استان 
و دیگری سرویس های داخل استان داشتیم 
که شرکت های مســافربری در آن ها مستقر 
بودنــد. در فاز اول طرح ارتقــا، خدمات تمام 
شرکت ها متمرکز و مستقر در هسته مرکزی 
شــد تا توســط یک کارگزار خدمات دریافت 
کنند. به ابن معنا که در یک باجه امکان تهیه 

بلیت برای ســایر نقاط کشور وجود داشت. با 
این کار حس رقابت ســامان دهی می شد و از 
رقابت های ناســالم و نابرابر نیز جلوگیری به 

عمل می آمد.
وی ادامه داد: با توجه به این که طرح پایلوت 
بود، فــاز دوم آن به عنوان طرحی مناســب 
برای کل کشــور پرزنت و ارزیابی شــد و به 
سرانجام رســید. به صورتی که فروش بلیت 
مســافرت های برون شــهری خارج از پایانه 
انجام شــود که از ابتدای خرداد ماه این طرح 
در کل کشور اجرایی می شود و مسافرین دیگر 
برای خرید بلیت نیاز به مراجعه به پایانه ندارند. 
در واقع اصلا امکانپذیر نیست و بلیت را باید 
قبل از ســفر از طریق درگاه های اینترنتی یا 
آژانس های مســافرتی سطح شهر خریداری 
کننــد و همراه با بلیت به پایانه مراجعه کنند. 
این همان روالی اســت که از ابتدی فروردین 
در مشــهد در حال انجام است و به امید خدا 
با شرایطی بهتر از قبل به انجام خواهد رسید 

افق دید روشن اجرای طرح
مدیــر روابط عمومــی ســازمان پایانه های 
مسافربری شهرداری مشهد افزود: این طرح 
چند عامل مثبت بــه ارمغان آورد. وقتی افراد 
بلیــت را از درگاه های اینترنتی یا آژانس های 
مســافرتی تهیه کنند، در حوزه عملکرد افراد 
ســودجو و دلالان قــرار نمی گیرند و قیمت، 
ســاعت حرکت، مبــدا و مقصــد و... کاملا 
شفاف و روشــن اســت و دلالان از چرخه 
خارج می شوند. همچنین اینکه مسافر رفت و 
برگشت مضاعف به جهت خرید بلیت انجام 
نمی دهد و این موضوع از ســفرهای اضافی 
درون شهری نیز جلوگیری می کند. در نهایت 
از مزایای دیگر این طرح این است که  خرید 
بلیت اینترنتی با تخفیف های ویژه همراه است 
و مسافر می تواند تمامی سرویس ها به مقصد 
را ملاحظه کرده و بر اساس تخفیفات و نوع 
خدمات قابل ارائه انتخاب داشته باشد. عامل 

اصلی این موضوع این اســت که وقتی خرید 
بلیت اینترنتی داشــته باشــید و ناوگان بداند 
در چه ســاعتی باید سرویس دهی و حرکت 
را انجام دهد، قطعا رضایت مســافر را بیشتر 
جلب می کند و سر ساعت مقرر سرویس دهی 
و ســفر انجام می شود. با اینکار راننده، مالک 
اتوبوس، شرکت مسافربری و همینطور مسافر 

ذینفع خواهند بود.
حســین کاظمی تصریــح کــرد: دو درگاه 
کارگزاری بلیت اینترنتی در سطح کشور سامانه 
PAYANEH.( و   )COM.SAFAR72۴(
IR( اســت که خدمات مورد نیاز مســافرین 
را ارائه می دهند. نهایت تلاش ما این اســت 
مــردم را مجاب به خرید بلیت اینترنتی کنیم 
و اگر نتوانستند، از درگاه های سطح شهر مثل 
آژانس های مســافرتی این کار را انجام داده 
و دســت دلالان را از چرخــه اقتصادی این 
موضوع به جهت رفاه بیشتر حال شهروندان 

کوتاه کنیم.
وی توضیــح داد: همه ارکان باید دســت به 
دست هم بدهند تا شــرایط مهیا شود. پایانه 
مسافربری زیرساخت ها را مهیا کرده و داخل 
پایانه نیاز اســت با توجه به مصوبه شــورای 
اسلامی شهر مشهد، کمیسیون عمران حمل 
و نقل ترافیک، مســاعدت شهردار محترم و 
معاونت محترم حمل و نقل ترافیک که بازوی 
اجرایی قوی هســتند طرح اجرا شود و آورده 

خوبی برای مسافرین داشته باشد.
95درصد فروش بلیت در بیرون از 

پایانه ها انجام می شود
در ادامــه بــه ســراغ دبیر انجمــن صنفی 
شرکت های مسافربری مشهد و حومه رفتیم. 
حسام آســیابان بیان کرد: برنامه ای را که با 
حمایت مسئولین و تشکل های صنفی انجام 
دادیم بر این اساس است که فروش بلیت را در 
پایانه های مسافربری محدود کنیم که اکنون 
نیز بیش از 95 درصد فروش بلیت در بیرون 

از پایانه ها انجام می شود و مزایای خاص خود 
را دارد. به طور نمونه مسافر حق انتخاب پیدا 
می کند، ترددهای درون شــهری و به تبع آن 
آلودگی های صوتی حذف می شود، هزینه های 
ســفر کاهش پیدا می کند، حقوق مسافرین 
روی سایت ها درج شده و شرایط استرداد بلیت 
و مسائلی که مسافر باید آنها را بداند در روی 

سایت قرار دارد.
آســیابان افزود: در حال حاضر برای تشویق 
خریداران اقداماتی انجام شده است و به طور 
مثال کسانی که از بلیت اینترنتی تهیه می کنند 
از تخفیف 30درصدی بهره مند می شوند. به 
طــور کلی 35 درصد فــروش بلیت، خارج از 
پایانه های مســافربری است که توسط دفاتر 
اختصاصی آژانس ها، اینترنت و دفاتر پیشخوان 
دولت اتفاق می افتد. اما اگر بخواهیم مقیاس 
را روی شــرکت های مســافربری بگذاریم، 
این عدد تفاوت دارد. شــرکت مســافربری 
بیش از 70 درصد فــروش بلیت را بیرون از 
پایانه انجام می دهند. این 70درصد میانگین 
سال شرکت های مسافربری مستقر در پایانه 

مسافربری است.
حمایت همه جانبه در جهت دستیابی به 

اجرای موفق طرح
بی شــک اقدامات انجام شــده در راستای 
حــذف پدیــده واســطه گری در تهیه بلیت 
پایانه مســافربری حائز اهمیت است، اما این 
چرخه هنوز موفق به حــذف کامل این آیتم 
نشده اســت. به طور قطع دســتیابی به این 
مهم، حمایت همه جانبه ارگان های بیشتری 
را می طلبــد. نظارت دقیق بــر ورود و خروج 
بــه پایانه و اســتفاده از راهکارهای مقابله با 
دلالان، واسطه گرها و جارچی ها باید تشدید 
شــود. به هرحال ورود بــه هر فعالیت جدید، 
همت می خواهد و به طور یقین مشــکلات و 
معضلات کنونی نیز در آینده ای نه چندان دور 

مرتفع خواهد شد.

و  رئیس کمیسیون خدمات شهری 
محیط زیســت شورای شهر مشهد 
گفت: شــورای پنجــم و مدیریت 
شــهری در این دوره هیچ برنامه 
عمرانی در جهت ادامه کار کمربند 
جنوبی ندارد و تنها بدنبال تکمیل 
فضاهــای موجود با احداث فضای 
سبز اســت.به گزارش صبح امروز، 
رئیس کمیســیون خدمات شهری 
و محیط زیست و جمعی از اعضای 
شورای شهر مشهد روز گذشته از 

کمربند ســبز جنوبی بازدید کردند.محمدحاجیان شــهری، در حاشــیه این بازدید با بیان اینکه عملیات 
عمرانی احداث کمربند جنوبی از حدود 15 ســال قبل توسط شهرداری مشهد، اداره منابع طبیعی و سایر 
دستگاه ها آغاز شده است، اظهارکرد: یکی از اهداف این پروژه انتقال ترافیک شمال به جنوب شهر مشهد 
بوده و تا قبل از شورای پنجم نیز هزینه هنگفتی برای پیشرفت پروژه احداث کمربند جنوبی صرف شده 
اســت.وی افزود: ادعاهایی درخصوص اعمال تغییر و تخریب های زیست محیطی در این منطقه مطرح 
است و بازدید امروز در برنامه کمیسیون خدمات شهری قرار گرفت تا اقدامات شهرداری در دوره مدیریت 
شــورای پنجم مجدد ارزیابی و بررسی شود که آیا مداخله انسانی در این فضای طبیعی منجر به تخریب 

شده و یا توانسته ایم بهره برداری مناسبی به نفع شهر و مردم داشته باشیم.
حاجیان شهری با بیان اینکه شهرداری مشهد تاکنون بالغ بر 3 هزار هکتار در کمربند جنوبی درختکاری 
کرده تا تعادل اکوسیســتم را حفظ کند، افزود: در کنار این اقدامات، عملیات عمرانی احداث این کمربند 

طی سالیان متمادی در گذشته اجرایی شده و مداخلاتی هم صورت گرفته است.
رئیس کمیســیون خدمات شهری و محیط زیست شورای شهر مشــهد خاطرنشان کرد: به لحاظ قانونی، 
نگاهی برای ادامه اجرای پروژه شکل گرفته و بررسی این مهم، از دیگر اهداف بازدید امروز بوده است.
حاجیان شــهری گفت: فضای مفرح و بسیار منحصربه فردی در کمربند جنوبی شکل گرفته و شهرداری 
مشهد براساس تاکیدات شورای شهر بدنبال برنامه ریزی مناسبی است تا بیشترین بهره  وری و بهره برداری 
عمومی را شــاهد باشیم.رئیس کمیسیون خدمات شهری و محیط زیست شورای شهر مشهد با بیان اینکه 
برنامه های شــهرداری برای استفاده از فضاهای اجتماعی در حال تکمیل در کمربند جنوبی، برنامه های 
بسیار خوبی است، افزود: امیدواریم هرچه زودتر این پروژه آماده استفاده عموم شود؛ فاز نخست پروژه در 

خردادماه و بخش تکمیلی و فاز دوم آن تا اواسط تابستان به بهره برداری خواهد رسید.
حاجیان شهری با اشاره به پیش بینی مســیرهای ویژه دوچرخه سواری و کوهنوری آماتور و حرفه ای در 
این محدوده و تلاش در جهت ایجاد شــرایط زیرســاختی مناسبتر، گفت: مادامی که شهروندان و عموم 
مردم در این عرصه ها حضور پیدا نکنند، نقاط ضعف و قوت مشخص نمی شود.وی تاکید کرد: بدون شک 
در ادامه مســیر از نظرات و دیدگاه های مردمی اســتفاده خواهیم کرد تا خدمات موثرتری را بتوان ارائه 
نمود.حاجیان شهری در پایان گفت: شورای پنجم و مدیریت شهری در این دوره هیچ برنامه عمرانی در 

جهت ادامه کار کمربند جنوبی ندارد و تنها بدنبال تکمیل فضاهای موجود با احداث فضای سبز است.

شــهردار منطقه 8 مشهد گفت:  از 
1313 مورد تخلفات ساختمانی در 
این منطقه شهرداری طی سال98  

جلوگیری شده است.
به گــزارش صبــح امــروز، علی 
شــیرازی با اعلام ایــن خبرافزود: 
ضابطه مند  اصولی،  ســاز  ساخت و 
عامل  شهرسازی  قوانین  رعایت  و 
حفظ کیفیت ســیمای بصری شهر 
و جلوگیری از مشکلات شهری در 
آینده اســت.وی ادامه داد: توسعه 

شــهری متناسب به عنوان یکی از مهم ترین اهداف شــهرداری، همواره مورد توجه بوده و ساخت وساز 
هرگونه ابنیه در داخل محدوده شــهری مســتلزم رعایت اصول و مقررات خاص مهندسی و شهرسازی 
است.شــهردار منطقه هشــت با اشاره به نقش اداره مهندســی و نظارت اظهار کرد: به منظور جلوگیری 
از ساخت وســازهای غیراصولی، اداره مهندســی و نظارت بر ساخت و ســاز ها به عنوان بازوی اجرایی 
شهرداری، اصلی ترین واحد مقابله و جلوگیری از این گونه تخلفات شهری محسوب می شود و در مواقع 
نقض مقررات شهرداری و شهرســازی، واحد نظارت می بایست براساس مقررات و ضوابط حاکم با این 
موارد برخورد کند.شــیرازی خاطرنشان کرد: اداره مهندسی و نظارت برساخت و سازها شهرداری منطقه 
هشــت در سال 1398 با بیش از هزار و 313 از این تخلفات برخورد کرده است.وی با اشاره به برخی از 
مشــکلات ناشی از ساخت وسازهای غیرمجاز اضافه کرد: ساخت وساز غیرمجاز علاوه بر نازیبایی بصری 
شهر موجب مشــکلات بهداشتی، مشــکلات ترافیکی و ایجاد بناهایی غیرمستحکم خواهد شد که در 
نهایت مسیر توسعه شهری را مسدود خواهد کرد.شهردار منطقه هشت با اشاره به برخورد جدی و قاطع با 
هرگونه ساخت وسازهای غیرمجاز در سطح منطقه، از کاهش چشمگیر این تخلفات طی سال گذشته خبر 
داد و تصریــح کرد: تعداد هزار و 313 مورد صدور اخطاریه جهت تخلفات، 662 مورد جلوگیری از تخلف 
ساختمانی، 33 مورد جمع آوری ابزار و مصالح، 16مورد اجرای احکام قلع بنا ،95 مورد جمع آوری دیوار و 
پی غیر مجاز، 35 مورد اخذ دستور پلمپ قضایی، پنج مورد پیگیری موارد فک پلمپ و تحویل به مراجع 
قانونی، ارســال هزار و 233 پرونده به کمیسیون ماده صد، 539 مورد رسیدگی به مشرفیت و مزاحمت و 
همچنین تعداد دو هزار و 2۴7 مورد کنترل پروانه نظیر احداث طبقات غیرمجاز، واحد غیرمجاز، پیشروی 

طولی و ارتفاع غیرمجاز از جمله اقدامات انجام شده است.
شــیرازی با تاکید براینکه اقدامات صورت گرفته درجهت بهبود و ارتقا محیط شــهری است عنوان کرد: 
داشتن شهری زیبا، با سازه های مستحکم و مقاوم امری است که تنها با همکاری و همیاری شهروندان 

محقق خواهد شد.
وی ادامــه داد: توجه به ساخت وســازهای اصولی، ضابطه مند و رعایت قوانین شهرســازی، باعث حفظ 
کیفیت ســیمای بصری شهر می شــود که این مهم به همراه آگاهی سازی شــهروندان و پیشگیری از 
ساخت وسازهای فاقد مجوز و استحکام و رعایت استانداردهای ایمنی اولویت و سیاست کاری شهرداری 

منطقه هشت است.
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بازیکن سابق پرسپولیس گفت: در خصوص بازگشت 
90 چیــزی نمی دانــم و فقــط حس می کنــم عادل 
بازگشــت خیلی خوبی بــه تلویزیون خواهدداشــت؛ 
امیدوارم برگردد و وضع فوتبال ما را جمع و جور کند.

حمیدرضا علی عســگری، بازیکن سابق پرسپولیس در 
گفت وگو با حسین بادامکی در پخش  زنده اینستاگرامی 
با اشــاره به اخبــاری که در خصوص آغــاز تمرینات 
تیم های فوتبال از 25 اردیبهشــت ماه اظهار کرد: به 
نظرم هنوز زمان مناســبی برای آغاز تمرینات فوتبال 
نیســت. فوتبال ورزش پر ریسکی است و برخوردهای 
زیادی دارد. آغاز تمرینات خیلی خطرناک خواهد بود.

وی در خصوص اوضاع بادران در دسته یک گفت: تیم 
خیلی خوبی داریم و روند خوبی هم داشتیم، اما شیوع 
ویروس کرونا در آن وقفه ایجاد کرد. پتانســیل صعود 
به لیگ برتر را داریم، اما داستان لیگ یک با لیگ برتر 
متفاوت اســت. امیدوارم در صورت آغاز مجدد لیگ، 
روند خوب گذشته را ادامه دهیم و صعود کنیم. شانس 
صعــود داریم و اختلاف پایینی با صدر داریم. وضعیت 
لیگ برتر هم مشــخص است. یا باید پرسپولیس را به 
عنــوان قهرمان لیگ معرفی کنند و به لیگ امســال 
پایان دهند یا اینکه مســابقات ادامــه یابد که در این 

صورت هم پرسپولیس قهرمان خواهد شد.
بازیکن ســابق پرســپولیس در خصوص فوتبالش در 
سال های اخیر گفت: 8 سال پرسپولیس بودم و سپس 
به راه آهن رفتم. در همان ســال، هادی نوروزی فوت 
کرد. هنوز ســر خاک هادی نــوروزی نرفته ام، حتی 
در تشــییع جنازه اش هم شــرکت نکردم. عزیزترین 
کســی که در زندگی ام از دســت دادم هادی نوروزی 
بود. پس از فوت نوروزی حال و روز خوبی نداشــتم و 
نمی خواســتم فوتبال بازی کنم. به راه آهنی که فرهاد 
کاظمی ســرمربی اش بود، رفتم. در ادامه همان فصل 
مهــدی تارتار هدایت راه آهــن را پذیرفت و در پایان 
همان فصل به همراه فرهاد کاظمی به ســیاه جامگان 
آمدم. در ســیاه جامگان گرچه بد نبــودم اما توقعم از 
خودم بیشــتر بود. توانســتیم در پایان فصل یکی از 
دو ســهمیه فوتبال مشهد را حفظ کنیم. حقیقتا بعد از 

جدایی از پرسپولیس، خیلی دنبال فوتبال نبودم. 
علی عســگری عنوان کرد: چندی پیــش به یکی از 
رسانه ها گفتم پرســپولیس در زمان حضور ما نسبت 
بــه حال حاضر جهنم بود. این حــرف مرا تیتر کردند 
که »پرســپولیس جهنم اســت«. وقتی چنین چیزی 
در شبکه های اجتماعی پخش شــود، خیلی ها اذیتت 
می کنند. در ســال آخری که در پرســپولیس حضور 
داشــتم، برانکــو انتهای همان فصل به پرســپولیس 
آمد، برای یک بازی آسیایی به عربستان رفتیم. حتی 
پول نداشتند که یک سالن برای عرق گیری بازیکنان 
فراهم کنند. مجبور شــدیم در لابی هتل عرق گیری 
کنیم که برخورد بدی هم با ما شد. شرایط پرسپولیس 
و استقلال در حال حاضر خیلی خوب است. آن زمان 
بیش از 60 درصد نمی گرفتیم. فقط در ســال رویانیان 
به لحاظ مالی شرایط خوبی داشتیم. در کل پرسپولیس 

با وجود تمام مشکلاتش دوست داشتنی است.
وی اضافه کرد: چند پُســته بودنم لطمه زیادی به من 
وارد کرد. همیشــه یک بازیکن تکنیکی بودم. وقتی 
از یک بازیکن تکنیکی در پســت دفاع چپ اســتفاده 
می کنــی پتانســیل او را کاهش می دهــی. فوتبال 
مــا حرفه ای نیســت. پس از این کــه عمویم رئیس 
صداوسیما شد، همه می گفتند که با پارتی فوتبالیست 
شده ام. زحمت کشیده ام و بازیکن خوبی هم بودم، اما 
تغییر پســت اذیتم می کرد. وقتی در 19 سالگی برای 
وینگر راســت تیم ملی دعوت شدم، چرا باید در دفاع 
چپ بازی می کردم؟ قطعا هدفم کمک به تیم بود و از 
خواسته مربی تمکین می کردم، اما حضور در دفاع چپ 

هیچ وقت برای من حاصلی نداشت.
بازیکن ســابق پرســپولیس یادآور شــد: هــواداران 

پرسپولیس باید قدر داشته های خود را بدانند. یکی از 
این بازیکنان علی  علیپور اســت. سالی که پرسپولیس 
به فینال آسیا صعود کرد، 50 درصد بار تیم روی علی 
علیپور و منشــا بود. وقتی بازیکنی برای تیم زحمت 
کشــیده و کیفیت خوبی هم داشــته، چــرا باید به او 
انرژی منفی بدهند؟ در فوتبال قدر داشــته هایمان را 
نمی دانیم. علیپور یک تنه تیم را تا فینال برد. چرا باید 

او را تخریب کنند؟
علی عســگری یادآور شــد: در ســال جاری با فرهاد 
کاظمی شــرایط خوبی داشــتم که کرونا آمد. برنامه 
داشــتیم که بــادران را به لیگ بیاوریــم و دوباره به 
فوتبال بازگردم. فوتبال ایران شرایط بدی دارد و هیچ 
چیزش حرفه ای نیســت. پس از پرسپولیس انتخاب 
درستی نداشتم که دلیلش نداشــتن یک مدیربرنامه 
قوی بود. انتخاب راه آهن پس از پرســپولیس اشتباه 
 بود. همین انتخاب مرا ده پله عقب انداخت. در سالی 
کــه با علی دایی به کمپ گالاتاســرای رفتیم از یک 
تیم لیگ برتری ترکیه 500 هزار یورو پیشنهاد داشتم. 
حال تمام این ها گذشــته، اما من هنوز 30 ســال هم 

ندارم و به آینده امیدوارم.
وی درمورد دوران فوتبال مشــهد خاطرنشــان کرد: 
شــهرخودرو تیم خیلی خوبی ساخته است. مشهد باید 
چنین تیمی داشته باشد. در دوران حضورم در مشهد، 
30 بار اسم سیاه جامگان را تغییر دادند. برای تیم یک 
شهر خیلی زشت است، اما آن اتفاقات رخ داد و تیم 

حیف شد. ابومســلم هواداران خودش را داشت و 
تیمی بود که مردم به آن تعصب داشتند.

بازیکن سابق پرســپولیس و سیاه جامگان مشهد 
در خصوص جدا شدن از ســیاه جامگان در نیم 
فصل و پیوستن به ماشین سازی تصریح کرد: 
حتی در حد لباس بــازی و زمین تمرین هم 
بودجه ای در کار نبود. بعید می دانستم آن تیم 
در لیگ بماند. به مالکین تیم گفتم برای بقا 
باید یک ســری حداقل ها را فراهم کنند. 
سالی که سیاه جامگان سقوط کرد، بهترین 
شــرایط مالی را داشتیم. البته در آن سال 
بدشانســی های زیادی آوردیم. اعصاب 
بتوانیم  تا  زیادی داشــتیم  خردی های 
یک بازی در استادیوم امام رضا انجام 
دهیم. باید از ورزش اســتان حمایت 
می کردند. یک ســری حمایت ها در 
آن ســال رخ نداد؛ شرایط مدیریتی 
باشگاه خوب بود، اما حمایت نشدیم.

علی عســگری در خصوص صحبت 
با رئیس ســازمان صداوسیما برای 
بازگشــت عــادل فردوســی  پور به 
تلویزیــون بیان کرد: آدمی نیســتم 
که بخواهم وارد حاشــیه شوم. پس 

از تعطیلی برنامه نــود، هیچ موقع در 
بــه عنوان  محفلی که علی عســگری 
عمویــم کنارم حضور داشــت، در مورد 

جزئیاتــی که به من مربوط نمی شــود با 
او حرف نمی زنــم، البته برنامه نود و عادل 

فردوســی پور به من مربوط می شــد. با این 
وجود دخالتی نکردم و در مورد درست و غلط 

بودن آن هــم نمی توانم نظر دهم، اما از وقتی 
که عــادل از فوتبال رفته، فوتبــال ایران خیلی 

لطمه خورده اســت. خیلی تــلاش کردم که این 
قضیه جمع و جور شــود. تصمیماتی گرفته شــده که 
نه می دانم چیســت و نه می توانم در مورد آن صحبت 
کنم، اما به نظرم عادل فردوســی پور به تلویزیون باز 
خواهدگشــت. چیزی نمی دانــم و فقط حس می کنم 
عادل بازگشت خیلی خوبی به تلویزیون خواهدداشت. 
 امیدوارم برگــردد و وضع فوتبال مــا را جمع و جور

 کند.

سرمربی تیم فوتسال بانوان هیات 
فوتبال خراســان رضــوی گفت: 
ناتمام ماندن لیگ علاوه بر اینکه 
زحمات تمام تیم ها را هدر می دهد، 
می تواند جذب اسپانسر برای فصل 

بعد را هم سخت کند.
فاطمه شریف  ایســنا،  به گزارش 
در خصوص شرایط تیمش پس از 
تعطیلی لیگ برتر فوتســال بانوان 
به خاطر شــیوع کرونا در کشــور 
اظهار کرد: بــا تعطیلی لیگ برتر، 

تمرینات تیم هم تعطیل شــد، اما پس از عید نوروز تمرینات بدنســازی را از سر گرفتیم. در حال حاضر 
بازیکنان به لحاظ آمادگی بدنی مشکل به خصوصی ندارند، اما از آنجا که اجازه بازگشایی اماکن ورزشی 
صادر نشده، تمرینات گروهی هم آغاز نشده است. بازیکنان به صورت انفرادی مطابق برنامه بدنساز تیم 
در منزل تمرین می کنند، اینترنتی توسط کادرفنی مورد ارزیابی قرار می گیرند تا از آمادگی تمام بازیکنان 
اطمینان حاصل کنیم.وی افزود: رشــته های مانند فوتبال و فوتسال تیمی هستند و بازیکن هرچقدر هم 
از نظر بدنی، روی فرم باشــد باز هم نمی توان مدعی شد که آماده حضور در زمین و مسابقه است. برای 

تمرینات تیمی و توپی نیاز به زمان داریم تا با مرور تاکتیک ها در شرایط مسابقه قرار گیریم.
ســرمربی تیم هیات فوتبال خراسان رضوی گفت: مسئول ســازمان لیگ به ادامه یافتن مسابقات لیگ 
برتر فوتسال بانوان اصرار دارند تا تکلیف قهرمانی مشخص شود. بازی رفت تیم ها در مرحله نیمه نهایی 
برگزار شده و فقط بازی برگشت مانده تا تکلیف فینالیست ها مشخص شود. در مجموع با احتساب بازی 
برگشــت، فینال و رده بندی نهایتا به ســه هفته زمان نیاز داریم تا لیگ به پایان برسد، ادامه لیگ نیاز به 
اخذ مجوز از وزارت بهداشــت و ســتاد مبارزه با کرونا دارد. فکر نمی کنم زودتر از اواسط یا اواخر خرداد 
لیگ برتر آغاز شود.شریف در خصوص بیشترین آسیب وارده شده به بازیکنان به خاطر تعطیلات کرونایی 
خاطرنشان کرد: در این مدت بیشترین آسیب به لحاظ روحی و روانی بوده است، وقتی یک ورزشکار در 
ســطح حرفه ای نتواند تمرین کند، مشــابه زمانی است که بازیکن در دوران مصدومیت قرار دارد و فشار 
روحی و روانی زیادی را تحمل می کند. برنامه ریزی  کرده بودیم که تا اواســط اسفند لیگ تمام شود و از 
فروردین ماه برای لیگ ســال آتی برنامه ریزی کرده تا با قدرت  بیشتری ظاهر شویم، اما در حال حاضر 

تمام این  برنامه ها معطل مانده است.
وی در مــورد پیش بینی اش از ادامه لیگ برتر عنوان کــرد: اینطور که متخصصان گفته اند کرونا ماندنی 
است و باید بیاموزیم که چطور با وجود آن زندگی کنیم. نمی توانیم منتظر روزی باشیم که دیگر ویروس 
کرونا وجود نداشته باشــد. فکر می کنم راهکارهایی داشته باشیم که بازی ها را برگزار کنیم. می توان به 
صورت متمرکز و یا حتی به شــکل تک بازی، لیگ را تمام کرد تا احتمال ابتلای بازیکنان کاهش یابد. 
اگر قرار باشــد لیگ در این نقطه به پایان رســد، زحمت تمام تیم ها به هدر خواهد رفت. در حالت عادی 
پیدا کردن اسپانســر برای ورزش بانوان سخت است، حال اگر لیگ برتر ناتمام بماند پیدا کردن اسپانسر 
ســخت تر هم خواهد شد. شاید برای ســال آتی حتی اسپانسرهای چهار تیم نخست هم دیگر انگیزه ای 

برای حمایت نداشته باشد.
مربی تیم ملی فوتســال بانوان ایران در خصوص وضعیت جام ملت های آســیا بیان کرد: جام ملت های 
آسیا لغو نشده و قطعا برگزار خواهد شد، اما اینکه چه زمانی برگزار شود به تصمیمات مسئولان AFC و 

شرایط کشور کویت به عنوان میزبان مسابقات بستگی دارد.

جزیره کیــش به عنــوان یکی از 
شهرهای پیشنهادی ستاد مبارزه با 
کرونا برای برگزاری ادامه لیگ برتر 

مطرح است.
به گزارش ورزش ســه، بعد از کش 
و قوس هــای فــراوان و با اینکه 
بسیاری از اهالی فوتبال منتظر بودند 
در جلسه روز دوشنبه اعضای ستاد 
مبارزه با کرونا مجوز شروع تمرینات 
و مســابقات فوتبال در ایران صادر 
شــود، ولی بازهم چنین اتفاقی رخ 

نداده و اینطور که از شــواهد پیدا است ســتاد مذکور فعلا قصد صدور مجوز برگزاری فوتبال در شهرهای 
مختلف را ندارد.در این شــرایط اما یک شرط وجود دارد که در صورت تایید مسئولان فدراسیون فوتبال و 
ســازمان لیگ می تواند باعث شــروع دوباره مسابقات لیگ برتر فوتبال شود. اعضای ستاد کرونا در جلسه 
روز گذشته خود به این نتیجه رسیدند که با توجه به سفید بودن وضعیت برخی شهرهای ایران در صورت 
موافقت باشگاه ها و سازمان لیگ می شود ادامه لیگ برتر را به صورت متمرکز در یکی از شهرهایی برگزار 

کرد که دیگر ابتلا به کرونا در آن دیده نمی شود.
شــب گذشته حریرچی معاون وزارت بهداشت در این خصوص اعلام کرد که شاید بشود با در نظر گرفتن 
برخی شــرایط مســابقات لیگ برتر را ادامه داد. حریرچی به طور شــفاف درباره موضوع برگزاری متمرکز 
مسابقات حرفی نزد اما منظور او دقیقا همین بود که با تایید فدراسیون و موافقت باشگاه ها شاید بشود تیم 
ها برای مدتی به قرنطینه کامل بروند و بازی ها به صورت متمرکز در چند یا یک شهر خاص برگزار شود.
پیگیری های خبرنگار ما در این خصوص نشــان می دهد که یکی از گزینه های اصلی برگزاری مسابقات 
لیگ برتر جزیره کیش اســت؛ از آنجایی که کیش تقریبا در وضعیت سفید قرار دارد و از لحاظ امکاناتی و 
هتلینگ نیز شرایط مطلوبی بر آن حکم فرما است، اعضای ستاد مبارزه با کرونا در ورزش در جلسه دیروز 
این جزیره مرجانی را به عنوان یکی از گزینه ها برای برگزاری مســابقات لیگ برتر فوتبال مطرح کردند.
البتــه برگزاری متمرکز بازی ها معایب زیادی دارد؛ اولین مورد آن قرنطینه همزمان 16 تیم لیگ برتر که 
هرکدام حداقل ۴0 عضو دارند در یک شــهر است. به عبارت دیگر باید به طور همزمان حدود 6۴0 نفر در 
هتل های مختلف اقامت پیدا کنند و از نظر بهداشتی نیز مدام سلامت آنها مورد تست قرار بگیرد.از سوی 
دیگر اگرچه جزیره کیش از نظر بحث هتل و امکانات رفاهی وضعیت خوبی دارد، اما اصلی ترین مشــکل 
آن نداشتن زمین چمن است. این جزیره فقط یک ورزشگاه المپیک را در خود جای داده که آن هم از نظر 
وضعیت چمن از شــرایط خوبی برخوردار نیست. حال شما فرض کنید 16 تیم لیگ برتری روزانه بخواهند 
روی چمن این مجموعه تمرین کنند و از طرفی هر هفته حداقل 8 مسابقه هم آنجا برگزار شود که به هیچ 

عنوان امکان پذیر نیست.
از طرف دیگر شهرهای بزرگ تری که چند ورزشگاه هم دارند، درگیری زیادی با ویروس کرونا دارند و عملا 
نمی شود در کلان شهر های تیم ها خودو را قرنطینه کنند و هیچ تماسی با محیط بیرونی نداشته باشند. 

در چنین شــرایطی اعضای ستاد مبارزه با کرونا قرار است در جلسات بعدی نیز موضوع برگزاری مسابقات 
فوتبال را به بحث بگذارند و شــاید مسئولان سازمان لیگ نیز جلساتی را با آنها برگزار کنند تا برای ادامه 
رقابت های فوتبال به نتیجه برسند اما چیزی که مشخص است در حال حاضر هیچ راهکار مشخصی برای 
از سرگیری دوباره فعالیت های ورزشی وجود ندارد و برای رسیدن به جوابی در خصوص زمان شروع دوباره 

فوتبال باید چند روز دیگر هم صبر کنیم.
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تونی آدامز و تراژدی الکل
حمیدرضا صدر

یکی از بهترین کاپیتــان هایی بود که دیده بودیم. مدافع میانی بالا بلند. بی باک در 
بــازی هوایی. اهل نفوذ و نواختن ضربه های نهایی و درکنار همه اینها قدرت والای 

رهبری.
ولی او ســوی تیره ای هم داشت. خیلی سیاه. تونی الکلی بود. آن چه هم به خود و 

خانواده و فوتبالش ضربه زد.
نبرد او با الکل، بخش مهم زندگی اش را ساخت و کتابش با عنوان »معتاد« را چنان 

صادقانه نوشت که دست بدست گشت. برخی از جمله های کتاب را می خوانید.
در نوجوانی اعتماد به نفس نداشــتم. فقط وقتی فوتبال بازی می کردم خودم را پیدا 

می کردم. من از هفده سالگی پیراهن آرسنال را بر تن کردم.
اولیــن اعتیاد من فوتبال بود. فوتبال مرا ازافکار و احساســاتم دور می کرد. در زمین 
جدی بودم و با واقعیت خودم که ترسو و سازش ناپذیر بود فرق داشتم. ولی شما نمی 
توانید همیشه به شخصیت درون زمین دل دهید و دیر یا زود زمانی فرا می رسد که 
در آینه به خود واقعی تان خیره می شوید و در می یابید آدم دیگری بربرتان ایستاده.

در بیســت و نه ســالگی که تیم خوبی داشــتیم تلاش می کردم »یک الکلی خوب 
باشــم«، ولی نمی شــود. تصور می کنم اگر آن قدر نمی نوشیدم جام های بیشتری 
می بردیم. در 1991 فقط در یک بازی شکســت خوردیم. دیداری که همه در میدان 
بودند جز من که در زندان جلمزفورد بســر می بردم. پنجاه و هشت روز زندان. وقتی 
در فصل 200۴-2003 شکســت ناپذیر شــدیم کاپیتان مان پاتریک ویرا بود که نه 
الکل می نوشید و نه راهی زندان شد. وقتی بابی رابسون برای جام جهانی نود انتخابم 
نکرد دریافتم چه بلایی سرم آمده. نمی توانم احساس تنفر از خودم را توصیف کنم. 
نه نمی توانم. از خواب بلند می شــدم. عرق کرده. بــالا آورده. در رختخوابی خیس 

شده از پیشاب. می دانید تجربه مشترک همه الکلی ها چیست ؟ سفر به جهنم...

چت اینستاگرامی سنگربان پرسپولیس با گلر منچسترسیتی

براوو: تو دروازه بان فوق العاده ای هستی
علیرضا بیرانوند دروازه بان پرسپولیس و کلودیو براوو گلر منچسترسیتی مکالمه ای را 

در دایرکت اینستاگرام خود داشتند.
براوو دروازه بان شیلیایی تیم منچسترسیتی در دوره قرنطینه تمرینات شخصی سفت 
و ســختی را انجام می دهد و ویدیوهای آن را در اینستاگرامش به اشتراک می گذارد. 
پیش تر یکی از این ویدیوها به شــدت مورد توجه کاربران شبکه های اجتماعی قرار 
گرفت. او این بار در اســتوری اینســتاگرامش تصاویری از تمرینات را قرار داد که با 

واکنش دروازه بان تیم ملی ایران مواجه شد.
علیرضا بیرانوند گلر شــماره یک تیم ملی به این استوری واکنش مثبت نشان داد و 
برای براوو اموجی دســت زدن و تشویق را فرستاد که همین موضوع مقدمه گفتگو و 

آشنایی شخصی این دو باهم شد.
براوو به بیرانوند جواب داد: تو دروازه بان فوق العاده ای هستی و عملکردت عالی بوده 
است. دروازه بان پرسپولیس نیز در پاسخ به این پیام نوشت: این ها لطف توست. من 
میخواهم از تجربیات او اســتفاده کنم. دروازه بان سابق بارسلونا هم پاسخ داد: تنها 

چیزی که باعث پیشرفت می شود کار مداوم و روزانه است.
این گفتگوی دایرکتی با چند پیام دیگر نیز ادامه یافت و حالا از آن روز این دو برای 

یکدیگر ویدیوی تمریناتشان را ارسال کرده و در این باره گفتگو می کنند.
بیرانونــد همچنین ابراز علاقه کرد که کلودیو براوو را ملاقات کند که او نیز با تمایل 

به این اتفاق نوشت اگر وقت باشد خیلی دوست دارم که تو را ببینم.
براوو که حالا در تیم منچسترســیتی عضویت دارد، یکی از بهترین گلرهای جهان از 
نظر کار با پاســت و به همین خاطر نیز مورد توجه پپ گواردیولا قرار گرفت و طرف 

مقابلش یعنی بیرانوند در استفاده از دستان خود تبحر دارد.
گلر من ســیتی 6.۴ میلیون دنبال کننده در اینستاگرام دارد و بیرانوند هم با بیش از 
دو میلیون فالوور اینســتاگرامی ، از پرطرفدارترین فوتبالیســت های آسیایی به شمار 

می رود.

سرآسیایی: انسجام رمز موفقیت 
فوتبال خراسان رضوی است

دنیای ورزش تورنتو نوشت: سرمربی شهرخودرو از وضعیت فوتبال در استان خراسان 
رضوی گفت.

ســرمربی تیم فوتبال شــهر خودرو گفت: ارتباط خوبی بین هیات فوتبال و باشگاه 
شــهرخودرو وجود دارد و اصولی علیرغم مشغله زیاد کاری، پیگیری خوبی نسبت به 

مسائل و مشکلات هیات فوتبال دارد.
مجتبی سرآسیایی در مورد عملکرد یک ساله هیات فوتبال استان اظهار کرد: در این 

مدت تعامل خوبی با هیات فوتبال داشتیم و گره های جدی باز شده است.
وی ادامه داد: ترکیب احســان اصولی و حســین  بادامکی خوب است، علاوه بر این 

حضور محسن حیدری در هیات فوتبال باعث تقویت شده است.
وی افــزود: تعاملات خوبی با هیــات فوتبال داریم و باید آســتان قدس رضوی به 
عنوان ضلع ســوم برای پیشرفت فوتبال اســتان کنار ما باشد تا ترکیب موفقی برای 
موفقیت فوتبال استان داشــته باشیم و در سطح اول فوتبال ایران حرف برای گفتن 

داشته باشیم.
سرآســیایی تصریح کرد: احسان اصولی مدیر توانمندی است و دید بازی دارد و باید 
فضای انســجام و اتحاد در فوتبال اســتان ایجاد کنــد. او در کنار پیگیری مطالبات 
فوتبال اســتان، دیگر مدیران  و مسوولان را در مسیر کمک به فوتبال ترغیب خواهد 
کرد.وی بر تعامل مدیران و دســتگاه های استان با مدیریت شهر خودرو تاکید کرد و 
افزود: باید با بخش خصوصی تعامل داشت؛ آقای حمیداوی برای روشن نگه داشتن 

چراغ فوتبال استان زحمت زیادی می کشد و به گردن فوتبال استان حق دارد.
سرمربی تیم فوتبال شهر خودرو تصریح کرد: باید حمایت از حمیداوی نیز بیشتر شود 

تا با دلگرمی بیشتری برای حمایت از فوتبال استان تلاش کند..

یادداشت

اینستاگرام

مستطیل سبز

علی عسگری:

 عادل
 باز می گردد
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پیام تسلیت رهبر انقلاب اسلامی در پی شهادت جمعی از 
پرسنل نیروی دریایی ارتش

فرمانده کل قوا در پیامی به فرمانده کل ارتش ضمن تســلیت 
شــهادت جمعی از پرسنل نیروی دریایی ارتش در حادثه شناور 
کُنارک، صبر و تســلای خانواده های داغدار و شــفای آسیب 

دیدگان این حادثه را از خداوند متعال مسألت کردند.
به گزارش ایســنا، متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح 

است:
بسم الله الرحمن الرحیم

امیر سرلشــکر موســوی فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی 
ایران

حادثه ی دردناک شناور کنارک که به شهادت جمعی از دریادلان 
نیروی دریائی ارتش انجامیده برای اینجانب بسیار تلخ و تاسف 
آور است. گرچه کارکنان زحمتکش که در هنگام خدمتی دشوار 
و با افتخار جــان باخته اند از پاداش و ثــواب الهی برخوردارند 
ان شــاءالله، ولی غم از دســت دادن عزیزان برای خانواده های 
آنان و خسارت فقدان جوانان صمیمیِ پرتلاش برای نیرو بسی 

بزرگ و سنگین است.
این جانب بــه آن خانواده های داغدار تســلیت عرض میکنم و 
صبر و تسلای آنان و شفای آسیب دیدگان را از خداوند مسألت 
مینمایم و از مسئولان ذیربط میخواهم که ابعاد این حادثه را به 
درستی روشــن کرده، ضمن شناسائی مقصران احتمالی، تدابیر 
لازم برای عدم تکرار چنین پیشــامدهای خسارت بار و تلخ را 

اتخاذ نمایند.
سید علی خامنه ای
۲۳ اردیبهشت ماه ۱۳99

نمایندگان مجلس: مسابقه با ورزشکاران اسرئیلی رسما 
ممنوع شود

محمدعلی پورمختــار نماینده مــردم کبودرآهنگ در مجلس 
شورای اســلامی در گفتگو با تسنیم، از تدوین طرح 2 فوریتی 
مقابله با اقدامات خصمانه رژیم صهیونیستی علیه صلح و امنیت 
منطقــه ای و بین المللی خبر داد. وی با بیان اینکه طرح مذکور 
در حدود 35 امضای اولیه داشــت، گفت: پس از مطرح شــدن 
طرح مقابله با اقدامات خصمانه رژیم صهیونیســتی علیه صلح 
و امنیت منطقه ای وبین المللی در جلسه علنی همه نمایندگان 
حاضر در جلســه علنی با 2 فوریت آن موافقت کردند. نماینده 
مــردم کبودرآهنگ در مجلــس تصریح کرد: طــرح اقدامات 
خصمانه رژیم صهیونیستی علیه صلح و امنیت منطقه ای و بین 
المللی برای بررسی به کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
به عنوان کمیســیون تخصصی ارجاع شــد تا پس از ارزیابی، 
گزارش آن را جهت بررسی در جلسه علنی تقدیم هیئت رئیسه 
مجلس کنند. در بخشــی از این طرح آمده است: برگزاری هر 
گونه مســابقه یا رقابت ورزشی اعم از رسمی یا تدارکاتی میان 
ورزشکاران و تیم های ورزشی ایران با حریفان رژیم صهیونیستی 
ممنوع اســت. هر یک از فدراسیون ها در رشته ورزشی مربوطه 
موظفند با بهره مندی از تمام ظرفیت های داخلی و بین المللی و 
برقراری ارتباط اصولی با مجامع بین المللی ورزشی، تعهدات و 
اقدامــات مقتضی را جهت ممانعت از اعمال هرگونه مجازات و 
محرومیت های ورزشی بین المللی علیه ورزشکاران مستنکف از 
مواجهه با حریفان رژیم صهیونیستی اتخاذ نموده و با پیش بینی 
تخصیص منابع لازم، به تشــویق و حمایــت از آن ها بپردازد. 
دستورالعمل این ماده توسط وزارت ورزش و جوانان با همکاری 
وزارت امور خارجه و سازمان برنامه و بودجه تهیه و به تصویب 

هیئت وزیران می رسد.

 گزارش تفحص مجلس: قاچاق کالا ۲ برابر میزان 
اعلام شده!

گزارش کمیسیون اقتصادی درباره تحقیق و تفحص از بررسی 
سیاســت های دولت در مقابله با قاچاق و دلایل ناکارآمدی آن 
در دولت های مختلف امروز )سه شنبه 23 اردیبهشت ماه 99( در 
صحن علنی مجلس قرائت شد. متن گزارش تفحص از بررسی 
سیاست های دولت در مقابله با قاچاق و دلایل ناکارآمدی آن در 
دولت های مختلف که بعد از گذشــت بیش از 2 سال در صحن 
مجلس قرائت شد. در بخشی از این گزارش آمده است: به رغم 
ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، میزان قاچاق کالا در سال های 
1395 و 1396 هیأت تحقیق و تفحص براســاس بررسی های 
کارشناســی به نتایج متفاوتی در این حوزه دســت یافته است. 

هیأت با تکیه بر متخصصین مشاور خود به نقد و بررسی ستاد 
برخاسته و در ادامه در جهت راستی آزمایی دقیق تر، پیاده سازی 
روش آمــاری دیگری را در ادبیات بین المللی شــناخته شــده 
مورد نظر قرار داده اســت که نتیجــه آن میزان 21.5 تا 25.5 
میلیارد دلار را برای قاچاق نشــان می دهد. این در حالی است 
که آمار اعلامی در ســال 95 حدود 12.5 و در سال 96 حدود 
13.1 میلیارد دلار بوده اســت. این اختلاف فاحش، ســؤالات 
و شــبهات متعددی را در خصوص شــیوه برآورد میزان قاچاق 
مطرح می ســازد. خصوصا با توجه به این که تغییر محسوسی 

در رفع آسیب های اقتصادی متاثر از قاچاق مشاهده نمی شود.

کدخدایی: غیر از اظهارنظر، چیز های دیگری هم در پرونده 
علی مطهری بود

عباسعلی کدخدایی در گفتگو با شرق اعلام کرده که علاوه بر 
اظهارنظر های علی مطهری مســائل دیگری هم در پرونده او 
بوده که موجب رد صلاحیت او شــده. او در پاسخ به این سوال 
که آیا مطهری تنها به دلیل اظهارنظرهایش رد صلاحیت شده 
گفت: اصلا نطق در مجلس ملاک ما نبوده است؛ مسائلی خارج 

از مجلس داشتند و موارد دیگری نیز در پرونده ایشان هست.

کنایه محمود صادقی به کیهان
محمود صادقــی، نماینده مردم تهران در مجلس در حســاب 
کاربری خود در توئیتر به مطلب روزنامه کیهان واکنش نشــان 
داد. او نوشــت: روزی نیست که کیهان نسبت به من ادای دین 
نکند. وقتی صدای دندان قروچه ی کیهان را می شنوم مطمئن 

می شوم که جای درستی ایستاده ام.

 گفت وشنود عجیب بر سر ردصلاحیت آقای نماینده
یک نماینده اصــلاح طلب روایتی جالب از گفت و شــنود بر 
ســر پرونده ردصلاحیتش را بیان کرده اســت.در جلسه علنی 
روز گذشــته، قاســم میرزایی نیکو نماینده اصلاح طلب که در 
طول این چهارسال نطق های جنجالی کم نداشت، در بخشی از 
آخرین نطق خود به ماجرای ردصلاحیتش اشاره کرد و روایتی 

جالب از جلسه مربوط به این اتفاق را روایت کرد.
او گفت: و اما داســتان رد صلاحیت! این یک داســتان نیست؛ 

واقعیت زندگی من است »گفتم: اسم شما
گفت: فلانی!

ورق می زد و تند تند می گفت.
گفتم: بازجویی یا جواب بدهم؟!

گفت: در مراسم سالگرد طالقانی از نهضت آزادی دفاع کردی! 
)منظورش همان آیــت الله طالقانی بود که من انقلاب را با او 
و دکتر شــریعتی، حزب را با شــهید بهشــتی، دین را با شهید 
مطهری، قرآن را با المیــزان علامه طباطبایی، ولایت فقیه را 

با آیت الله منتظری و انقلاب را با حضرت روح الله شناختم(.
گفتم: اهالی انقلاب به قیمت جســم و جانشان، تمام عمرشان، 
قبل و بعد از انقلاب زندان کشیده و چشیده اند! مگر می توانیم 
تاریخ را تحریف کنیم؟ مگر حق داریم هست را نیست کنیم؟! 
تاریخ دفترچه ی سیاه مشقمان نیست که با مداد بنویسیم پاک 
کنیــم یا آن صفحه را بکنیم و پاره کنیم! تاریخ، تفکر انســان 

هاست! تاریخ، حافظه ی یک نسل است!
گفت: گفته ای فسادِ نهادینه! ما فساد نهادینه نداریم!

گفتم؛ این همه یقه ســفیدِ دست به جیب و متهم که کشفشان 
از افتخارات قوه ی قضاســت! این ها نهاد نیستند؟! راست می 

گویی! آب را گل نکنیم! مردم هم نمی گویند! اما می بینند!
گفت: به مردمِ مقاوم، گفتی غارنشین!

گفتم: معنی دوران شعب چیســت؟! عربی من ضعیف است یا 
شما؟!

گفت: چرا وقتی روضه خواندی گفتی کربلا یعنی آب!؟ چیزی 
مانده بود بگویم؟ از کدام سیاره آمده بود؟ مسلمان بود؟! شیعه 

بود؟ سر سفره ی امام حسین سینه زده بود؟ »

عبدی: به شکل فاجعه باری درحال عقبگرد هستیم
عباس عبدی گفت: مشــکل اصلی این اســت که این جامعه 
مسیر طبیعی ندارد. نه در آزادی بیان، نه در نقد، نه در رسانه و 
نه در هیچ کجای دیگر مسیر طبیعی ندارد و ما داریم به شکل 
فاجعــه باری عقب گرد می کنیم.عباس عبدی فعال سیاســی 
اصلاح طلب در بخشــی از گفت و گو با خبرآنلاین، در پاســخ 
به این ســوال که چطور مردم و خاصه نسل جدید از اصولگرا 
و اصلاح طلب عبور می کنند، صداوســیما کنار زده می شود و 
یکباره کسی مثل تتلو رکورد میلیونی لایو را می زند، گفت: در 
مورد تتلو باید بگویم که شــما در کل کشورهای دنیا این تیپ 
آدم را ســراغ دارید؟ من ندارم! این فقط می تواند در ایران به 
وجود آید چون یک نظام بسته فرهنگی درست کرده اند که ته 
آن تتلو می شــود. اگر شما فضای فرهنگی را باز کنید خود این 

جامعه در برابر او واکنش نشــان می دهد. چرا الان در برابر او 
واکنش نشــان نمی دهند؟وی افزود: اصلا نگران چند میلیون 
لایو تتلو نباید بود. مثلا شما یک فیلم ایکس منتشر کنید، چقدر 
دیده می شود؟ اصلا اتفاق خاصی برای جامعه نمی افتد. ما باید 
آنجاهایی که عمــق دارد را حفظ کنیم. مثلا زمانی که مطالب 
من خواننده زیادی پیدا می کند خودم شــک می کنم که نکند 
درجایی اشکالی داشــته ام که خواننده ها زیاد شده اند.عباس 
عبدی گفت: شما الان یک یادداشت بنویسید که کسی در آن 
2 حرف بی ادبی بزند، عین بمب می ترکد و هزاران نفر فوری 
آن را می خوانند اما یادداشــتی بنویســید و حرفهای فلسفی و 
علمی در آن بنویسید خیلی کم خوانده می شود، بنابراین اصلا 

نگران آن تعداد بازدیدکننده لایو تتلو نباشید

گلایه محمد هاشمی از تعدد احزاب در ایران
عضو موســس حزب کارگزاران گفت: نظام جمهوری اسلامی 
صد درصد مشــوق فعالیت حزبی و افزایــش نقش احزاب در 
کشور است، با این حال تحزب و فعالیت حزب به معنای واقعی 
در کشور وجود ندارد.محمد هاشــمی رفسنجانی درباره نسبت 
جمهوری اسلامی با فعالیت حزبی گفت: تکثر احزاب موجود در 
کشــور به خودی خود بیانگر وجود آزادی و امکانات لازم برای 
فعالیت احزاب در کشور است.وی افزود: معمولًا کشور هایی که 
به صورت حزبی اداره می شــوند دو تا سه حزب عمده دارند که 
در رقابت با یکدیگر هســتند و به صــورت رقابتی قدرت را در 
نظر می گیرند، در حالی که در کشــور ما چند صد حزب رسمی 
وجود دارد. با ســیصد یا چهارصد حزب که نمی شــود کشور را 
اداره کرد؛ بنابراین این حد از تکثر خود مخل کار حزبی اســت.
وی همچنیــن گفت: البته این چند صد حزب در ایران در قالب 
دو یا سه جناح عمده تبلور یافته اند که به اصلاح طلب، اصولگرا 
و بین این ها یعنی اعتدالگرا تقســیم می شوند. در این جناح ها 
کادر برای اداره کشور وجود دارد؛ یعنی زمانی که رئیس جمهور 
اصلاح طلب روی کار می آیــد مدیران او عموماً از همین تفکر 
هســتند و زمانی که رئیس جمهور اصولگرا یا اعتدالگرا باشــد 
هم ماجرا به همین ترتیب اســت. در واقع به نظر من جناح ها 
در ایران تقریباً کار حزب در کشــور های با نظام حزبی را انجام 

می دهند.
منبع : تابناک

کدخدایی: غیر از اظهارنظر، چیز های دیگری هم در پرونده علی مطهری بود/ نمایندگان مجلس: مسابقه با ورزشکاران 
اسرئیلی رسما ممنوع شود/ گلایه محمد هاشمی از تعدد احزاب در ایران

511/1سازمان ثبت اسناد و املاک کشور
اداره کل ثبت اسناد و املاک خراسان رضوی

در اجــرای آگهــی موضوع ماده 3 قانــون تعیین تکلیف وضعیت ثبتــی و اراضی و 
ساختمانهای  فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20- املاک واحد ثبتی تربت 
جام به شــرح ذیل آگهی می گردد. 1- برابر رای شماره 139760306007000926-

97/6/27 تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم فاطمه ضیغمی فر در ششدانگ 
یک باب منزل به مساحت237/۴ متر مربع پلاکـ  5 فرعی از3-  اصلی واقع درخراسان 
رضوی بخش 13 مشهد خریداری از مالک رسمی آقایان محمد علی رحمتی واسماعیل 
اسدی ویوسف ایرانی علی خواجه وذبیح ا... افشاری ویاز قلیچ پهلوانفر  محرز گردیده 
اســت.2- برابر رای شماره 139860306007001909- 98/12/1۴ تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای غیاث یعقوبی در ششــدانگ یک باب منزل به مســاحت 
221/50 مترمربع پلاک165 فرعی از 3 اصلی واقع در خراسان رضوی بخش13 مشهد 
خریداری از مالک رســمی آقای یوسف کریمی تیموری وخانم بلبل کریمی تیموری 
محرز گردیده اســت.3- برابر رای شــماره 139860306007001887- 98/12/11 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمدرضا نادری در ششــدانگ یک باب 
منزل به مساحت 326 مترمربع پلاک باقیمانده -831- اصلی واقع در خراسان رضوی 
بخش 13 از مالک رســمی آقای غلامنبی نادری  محرز گردیده است. لذا به موجب 
ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 
13 قا آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 
وماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه 
محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام 
شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی در محل تا دو ماه وهمچنین 
برای آگهی اصلاحی طرف مدت یکماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع 
ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند و معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره 
ثبــت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی 
تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائــه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 

سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/2/8

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/2/2۴
سید مجتبی جوادزاده- رئیس ثبت اسناد واملاک تربت جام

*******************************************
511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 1398603062710009555 
ورای اصلاحــی 139860306271003503 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک مشــهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای میر علی رضائی 
فرزند حسن به شماره شناســنامه971 صادره از قوچان در ششدانگ اعیان  یک باب 
خانه/ به مســاحت 202/95 متر مربع قسمتی از پلاک 6 فرعی از 61 اصلی بخش 9  
واقع درخیابان شهید حسینی مهراب بین مهراب 60و62 پلاک 7۴۴ اعیان متعلق به 
خود متقاضی وعرصه موقوفه کربلایی حسن دربان محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطــلاع عموم مراتــب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف859
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/2/8   تاریخ انتشار نوبت دوم1399/2/2۴

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

******************************************
511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . برابر رای شماره 139860306271002800 
هیــات اول/ موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای ســید محمد موســوی قرقی فرزند ســید اکبر به شماره 
شناســنامه31۴9 صادره از مشهد در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 
263821/60 متر مربع قسمتی از پلاک 136  اصلی بخش 9  واقع در روستای فارمد  
خریداری از مالکان رسمی سید اکبر موسوی قرقی- محمد چراقچی فارمد - علی اکبر 
چراغچی فارمد- محمد بابری قرقی محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض، دادخواســت خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکــور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف855
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/2/8 

 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/2/2۴
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

********************************************
511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع مــاده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . 1ـ نظر به دستور مواد 1 و3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/20 
و برابر رای شــماره 1398603013002۴10 مورخ1398/11/30 هیات اول موضوع 
ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانه و 
بلامعارض متقاضی آقای فرهاد باذلی فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب منزل به 
مساحت کل 396/۴7 متر مربع تمامت باقیمانده  پلاک2319  فرعی  و تمامت پلاک 
8138 فرعی از یک اصلی واقع در اراضی علی آباد بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد  از 
محل مالکیت مشاعی خود متقاضی ) تمامت پلاک 8138 فرعی به مساحت 189/31 
مترمربع ( و خریداری شــده مع  الواسطه از آقای محمد صفائی وخانم حجیه پرویش 
) تمامت باقیمانده  پلاک 2319 فرعی به مســاحت 207/16 مترمربع (مالکان رسمی 
محرز گردیده اســت، لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت 
به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشــار در شهرها منتشر و در 
روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض 
داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو 
ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ 
نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل 
دهــد ک در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در 
صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید 

و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
 تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/2/8

. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/2/2۴
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد


